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0 înflăcărată chemare 
la lupta pentru pace

Oamenii muncii din orașele și satele 
țării noastre au luat cunoștință cu pro
fund interes și vie satisfacție de ex
punerea tovarășului Gheorghe Gheor
ghiu-Dej cu privire Ia lucrările actua
lei sesiuni a Adunării Generale a 
O.N.U. și la activitatea delegației R.P. 
Romîne la această sesiune. In fața re
prezentanților oamenilor muncii din în
treaga țară, tovarășul Gheorghe Gheor
ghiu-Dej a făcut o analiză științifică a 
lucrărilor sesiunii O.N.U., arătind ca
racteristicile și concluziile principale 
Care se desprind din aceste lucrări.

Cea de-a XV-a sesiune a Adunării 
Generale a Organizației Națiunilor Uni
te a fost cea mai largă și mâi repre
zentativă întâlnire internațională Ia ni
vel înalt de pînă acum. La lucrării* ei, 

ăspuns la inițiativa Uniunii Sovie- 
privind reprezentarea statelor la cel 
înalt nivel, au participat șefi de

state și de guverne, oameni de stat de 
frunte din peste 30 de țări. Sesiunea a 
dezbătut probleme de uriașă însemnăta
te pentru soarta omenirii. Prezența și 
activitatea delegațiilor țărilor socialiste, 
conduse de militanți comuniști, conști- 
enți de răspunderea ce le revine în 
lupta pentru pace, au determinat concen
trarea dezbaterilor asupra celor mai vi
tale probleme ale vieții internaționale 
contemporane : dezarmarea generală și 
totală, ca mijloc sigur de înlăturare a 
războiului din viața societății; lichi
darea rămășițelor sistemului colonial; 
îmbunătățirea și perfecționarea activi
tății Organizației Națiunilor Unite. A- 
ceste probleme ridicate do Uniunea So
vietică și de celelalte țări socialiste, ca 
și propunerile prezentate do ele, s-au 
aflat tot timpul în centrul dezbaterilor 
sesiunii, au atras atenția opiniei publi
ce mondiale. Ele au stîrnit un ecou 
imens, au fost susținute de numeroase 
delegații, s-au impus ca obiective de 
luptă mobilizatoare pentru toate po
poarele lumii.

O influență imensă a exercitat asu
pra lucrărilor sesiunii activitatea depu
să de delegația Uniunii Sovietice, con
dusă cu inepuizabilă energie de tova
rășul N. S. Hrușciov. Cuvîntările sale 
au expus cu o mare claritate și forță 
de convingere ideile nobile care 
călăuzesc întreaga activitate a statelor 
lagărului socialist. Intervențiile sale, 
precum și ale celorlalți reprezentanți ai 
țărilor socialiste, au adus în incinta 
O.N.U.-lui suflul unei diplomații noi, 
care nu se ascunde de popoare, ci se 
desfășoară în văzul acestora. Și aceasta 
pentru că diplomația țărilor socialiste 
răspunde intereselor vitale ale popoare
lor, abordează deschis problemele de 
importanță fundamentală pentru oame
nii muncii din întreaga lume și îi chea
mă să-și aducă contribuția hotărîtoare 
la rezolvarea lor. In întreaga desfășu
rare a lucrărilor sesiunii O.N.U. s-a re
simțit puternic marea forță pe care o 
constituie unitatea de nezdruncinat a 
țărilor socialiste, poziția lor unitară în 
toate problemele. „Manifestarea acestei

impresionante unități, a spus tovarășul 
Gheorghe Gheorghiu-Dej în expunerea 
sa, a contribuit într-o măsură însem
nată la creșterea prestigiului țărilor so
cialiste, al întregului lagăr socialist, la 
sporirea puterii de atracție a politicii 
sale".

Pe lingă marea forță a țărilor socia
liste, la O.N.U. s-a resimțit puternic 
rolul important pe care-1 au în arena 
internațională noile state apărute pe 
ruinele fostelor imperii coloniale. In 
numeroase probleme fundamentale su
puse discuției, noile state s-au situat 
pe poziții apropiate de «le țărilor so
cialiste.

In cadrul lucrărilor sesiunii O.N.U. 
s-au înfruntat puternic acele linii dia
metral opuse în politica internațională: 
linia statelor socialiste și a altor state 
iubitoare de pace, care tind la crearea 
unui climat de cooperare și înțelegere 
între popoare, la statornicirea păcii în 
lume — și linia cercurilor imperialiste 
agresive care urmăresc să intensifice 
războiul rece, continuă cursa înarmări
lor, se dedau la provocări și acte agre
sive, încearcă să mențină alte popoare 
în stare de dependență politică și eco
nomică. înfruntarea acestor linii are loc 
în condițiile creșterii vertiginoase a for
țelor păcii și socialismului, în condi
țiile în care influența determinantă asu
pra vieții internaționale o exercită nu 
puterile imperialiste, ci lagărul socia
list și forțele mondiale ale păcii.

In cadrul activității sale la Adunarea 
Generală a O.N.U., delegația țării noas
tre, condusă de tovarășul Gheorghe 
Gheorghiu-Dej, a adus o contribuție im
portantă la dezbaterea celor mai impor-
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Colectiviștii din comun* Coșerenl, regiune* București, ascultă cu interes 
transmiterea prin radio • expunerii tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej 
cu privire la lucrările sesiunii Adunării Generale a O.N.U. șl Ia activi

tate* delegației R. P. Romtne

întărim patria și cauza păcii 
prin noi succese în producție

Vineri șl sîmbătă In 
de Științe juridice din 
podăriile agricole de stat din regiu
nea București au primit sarcinile de 
plan pe 1961. Pentru prima dată pla
nul anual de stat al G.A.S.-urilor este 
înmînat cu multă vreme înainte de 
începerea anului pentru care este în
tocmit. Acest fapt, precum și stabi
lirea de sarcini mobilizatoare la nive
lul înzestrării și posibilităților actuale 
ale gospodăriilor constituie, laolaltă, 
un mijloc eficace de îndeplinire a pla
nului anual.

beneficii

sala Facultății 
Capitală, gos-

In

de peste 3 ori mai mari
Muncitorii, tehnicie

nii și funcționarii 
G.A.S. Troian din raio
nul Roșiorii de Vede 
au citit cu multă a- 
tenție expunerea tov. 
Gheorghe Gheorghiu- 
Dej la recenta plenară 
a C.C. al P.M.R., pre
cum și expunerea sa 
cu privire la lucrările 
sesiunii Adunării Ge
nerale a O.N.U. și la 
activitatea delegației 
R. P. Romine. Aceste 
două documente de 
maximă importanță au 
fost dezbătute pe larg. 
In lumina lor noi 
ne-am analizat activi
tatea. Am fost extrem

de bucuroși că la cele 
300.000.000 de lei bene
ficii peste plan pe care 
le-au dat întreprinde
rile de stat, a contri
buit și gospodăria 
noastră cu 176.000 de 
lei.

Anul acesta gospodă
ria de stat Troian și-a 
îndeplinit planul de 
producție la toți indi
cii. Am desprins din 
acest fapt că gospodă
ria are posibilități 
pentru o activitate e- 
conomică și mai bună, 
în 1961 gospodăria s-a 
angajat să realizeze un 
beneficiu de aproape

3,5 ori mai mare 
anul acesta. Cheltuind 
cu spirit gospodăresc 
fondurile bănești și 
materiale, obținînd 
producții mari la uni
tatea de suprafață, co
lectivul de muncă al 
G.A.S. Troian va în
deplini cu siguranță 
angajamentul luat, a- 
ducîndu-și în felul a- 
cesta contribuția la în
tărirea statului nostru, 
la consolidarea păcii.

ca

NICU PAUNESCU 
director G.A.S. Troian, 

raionul Roșiorii de 
Vede

Lucrătorii G.A.S. Pietroiu cunosc 
linii mari sarcinile de plan pe 1961. 
Curînd vom prelucra aceste sarcini pe 
secții și brigăzi. Colectivul de muncă 
ai gospodăriei s-au angajat ca în con
diții normale să depășească producția 
planificată, la un mare număr de sor
timente.

La porumb, cultura Ia care, anul a- 
cesta, am obținut 4.000 de kg de boa
be la ha, vom recolta in 1961, po
trivit angajamentului nostru, cu 200 de 
kg boabe mai mult. La griu vom de
păși producția medie planificată cu 
550 kg obținînd la ha 3.100 de kg. 
Și în sectorul zootehnic vom depăși 
producțiile planificate la o serie de 
produse. Astfel, la 
pășirea va fi de 4 
lină de 0,200 kg.

Angajîndu-se să 
plan și luptînd pentru îndeplinirea an
gajamentelor luate, lucrătorii “ 
Pietroiu răspund prin fapte sarcinii 
trasate de recenta Plenară a C.C. al 
P.M.R. Ei știu că îndeplinirea și depă
șirea planului de producție contribuie 
la întărirea patriei noastre, la întări
rea cauzei păcii în lume.

Salutând din toată inima munca rod
nică depusă la sesiunea O.N.U. de 
delegația R.P.R., condusă de tovarășul 
Gheorghe Gheorghiu-Dej, lucrătorii 
gospodăriei noastre - muncitori, teh
nicieni și funcționari - sînt hotărîți 
să muncească cu tot mai multă ener
gie pentru înflorirea țării noastre, forță 
activă în lupta pentru pacea omenirii.

lapte de oaie de- 
litri pe cap, iar la

dea produse peste

G.A.S.

PAVEN NICOLAE 
inginer șef la G.A.S. Pietroiu; 

raionul Fetești

Buletinul muncilor agricole
Recoltarea culturilor de toamnă a 

fost intensificată in ultima săptămî- 
r nă, astfel incit această lucrare se a- 

propie de sfîrșit. Sfecla de zahăr a 
fost recoltată în procent de 87 la 
sută, cartofii 99 la sută, orezul 95 
la sută, porumbul 96 la sută. La cul
tura porumbului au mai rămas une
le suprafețe nerecoltate în regiunile 
Constanța, Galați, Iași, Cluj, Stalin, 
Baia Mare și Oradea.

Este necesar ca în următoarele zile 
să fie folosite toate forțele de lucru 
disponibile și timpul favorabil, ast
fel îneît această acțiune să fie termi
nată.

Deși au fost date indicații din vre
me pentru grăbirea recoltării, trans
portării și însilozării sfeclei de za
hăr în vederea prevenirii pierderi
lor ce ar putea fi provocate de o 
eventuală înrăutățire a vremii, rit- 
piul de lucru a fost slab în ultima 

Jâăptămînă, chiar și in regiunile 
țunde însămînțările de toamnă au 

fost terminate și se puteau folosi 
forțe de lucru sporite. îndeosebi rea
lizări cu totul nesatisfăcătoare la 
recoltarea sfeclei de zahăr s-au în
registrat în regiunile Oradea, (68 la 
sută), Baia Marc (81 la sută), Iași 
(78 la sută), Plocști (83 la sută), unde 
au existat posibilități să fie folosite 
din plin autocamioanele și atelajele 
pentru transport. Sc impune ca cele 
26.500 de ha cu sfeclă de zahăr ce 
au mai rămas de recoltat să fie re
coltate în cel mai scurt timp, spre 
a se înlătura pierderile.

Pentru următoarele zile, trebuie 
mult intensificat recoltatul și treie
ratul orezului, îndeosebi în regiuni
le Oradea, Timișoara, Constanța și 
(galați ca și culesul strugurilor în 
regiunea Oradea, Constanța, Bucu
rești, Galați, Timișoara, Autonomă 
Maghiară, Cluj și Baia Mare, spre a 
se înlătura pierderile ce ar putea fi 
cauzate de brume și chiar de îngheț.

Planul de însămînțare a griului de 
toamnă a fost realizat în regiunile 
Constanța, Pitești și Craiova încă de 
Ia 3 noiembrie și este pe terminate 
în regiunile Galați, București, Stalin, 
Hunedoara.

în regiunile Timișoara, Baia Mare, 
Autonomă Maghiară și Suceava 
s-au obținut procente între 94-91 la 
sută.

Foarte mult Întârziată este această 
lucrare îndeosebi In regiunea Cluj,

unde s-a realizat numai procentul 
de 61 la sută din sarcina prevăzută, 
ca și în regiunile Oradea — 80 la 
sută, Bacău — 81 la sută, Ploeștl — 
85 Ia sută. De aceea, trebuie luate 
măsuri ca însămînțatul griului să 
fie terminat de îndată, mobilizindu- 
se în acest scop toate forțele dispo
nibile. Organele agricole au datoria 
totodată să îndrume cu simț de răs
pundere lucrările de completarea 
greșurilor, folosindu-se semințe din 
aceiași soi, și să fie verificate supra
fețele însămînțate, potrivit instruc
țiunilor primite.

în ceea ce privește însilozarea fu
rajelor, trebuie subliniat că în re
giunile Cluj, Baia Marc, București 
și Constanța, planul a fost realizat 
în procente de 95-97 la sută. în ce
lelalte regiuni însă, și îndeosebi în 
regiunile Hunedoara și Stalin, s-au 
obținut procente mici, acțiunea res-
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Au început mușuroitul viei
Cu cîteva zile tn urmă, în viile 

gospodăriei agricole de stat Săhă- 
teni, raionul Mizil, se culegeau și 
se vinificau ultimii ciorchini de 
struguri.

Pentru viticultorii acestei gospo
dării, timpul cît a durat strîngerea 
recoltei de struguri și vinificația a 
constituit un prilej de multe bucurii. 
Cu fiecare zi ce trecea, cramele se 
umpleau cu cantități tot mai mari 
de vinuri. Se poate spune pe drept 
cuvînt că pivnițele gem acum de 
pline ce sînt. Intr-adevăr, ca ur
mare a aplicării la timp și cu grijă 
a metodelor agrotehnice la dezgro
patul, tăiatul și întreținerea viilor 
și la combaterea dăunătorilor, anul 
acesta recolta de struguri a fost 
bună. La brigada condusă de Ștefan 
Lupan, de pildă, de pe cele 42 de 
ha. vie pe rod s-au realizat a- 
proape 6.000 kg. de struguri la hec
tar, față de 4.300 kg. cît prevedea 
planul. Recolte cu 800 — pînă la 
1.000 kg. struguri la ha. mai mari

La culesul merelor

Culesul merelor la 
gospodăria agrico
lă de stat din Satu 
Lung, regiunea Baia 

Mare

decît prevedea planul, au obținut ți 
brigadierii Mihai Căloianu, Gh. 
Miroiu, Ștefan Păgînu, Ion Pădu- 
roiu și alțiL Pe întreaga gospodărie 
planul a fost depășit cu cîteva sute 
de kg. struguri la hectar.

Pentru a obține o și mai bună 
recoltă de struguri în 1961, harnicii 
viticultori de la G.A.S.-Săhăteni au 
pornit la executarea primelor lu
crări : aratul adînc printre rînduri 
și mușuroitul butucilor. A doua zi 
după terminarea culesului, în via 
brigadierului Ștefan Lupan, de 
exemplu, a domnit aceeași animație. 
De astădată însă, printre rîndurile 
de vii înaintau agale plugurile tra
se de cai, răsturnînd brazdă după 
brazdă. în urma lor, zeci de munci
tori înarmați cu sape trăgeau pă- 
mîntul, acoperind bine butucii de 
vie.

Antrenați în întrecere socialistă 
de către comitetul sindicatului, mun
citorii din brigada tovarășului Lu
pan se străduiesc să execute aceste 
lucrări, de mare importanță pentru 
recoltă anului viitor, nu numai can
titativ, ci și calitativ. Nicolaie Pleșa, 
bunăoară, ară în fiecare zi între 
0,70—0,75 de ha, în loc de 0,5 ha. 
cît are norma. In același timp, ară
tura făcută de el este de cea mai 
bună calitate. Depășiri zilnice de 
normă între 20—35 la sută înscriu 
în fișele lor de pontaj aproape toți 
muncitorii din această brigadă. Ca 
urmare, pînă acum cîteva zile aci 
s-au efectuat arături adînci pe a- 
proape 35 de ha. și s-au mușuroit 
30 ha. de vie.

Cu intensitate sporită se execută 
aceste lucrări și la celelalte brigăzi. 
La brigada condusă de Vasile Bucur 
bunăoară s-au arat și apoi s-au 
mușuroit peste 20 hectare, iar la 
brigada lui Ștefan Păgînu 15 ha. de 
vie și 20 ha. de plantație portaltoi.

Lucrînd cu vrednicie, viticultorii 
din gospodăria de stat Săhăteni vor 
reuși să termine la vreme, atît ara
tul în vii, cît și mușuroitul butuci
lor. Aceasta va asigura o păstrare 
bună a viei în timpul iernii și o în- 
magazinare abundentă de apă în 
sol, ceea ce va contribui la obține
rea unei recolte și mai mari de 
struguri la hectar în anul viitor,

V. CAZACU

Duminică «tapă amiază în sala 
Palatului R. P. Romîne a avut loc 
adunarea festivă organizată de 
Comitetul orășenesc P.M.R. Bucu
rești șl Comitetul executiv al 
Sfatului popular al Capitalei con
sacrată sărbătoririi zilei de 7 
Noiembrie, cea de-a 43-a ani
versare a Marii Revoluții Socia
liste din Octombrie-

Pe fundalul scenei dominat de 
un mare medalion cu portretul Iul 
Vladimir Ulei Lenln erau înscrise 
datele festive : 1917 — 1960, Iar 
dedesubt urarea „Trăiască a 43-a 
aniversare a Marii Revoluții So
cialiste din Octombrie".

In prezidiul adunării au luat loc 
tovarășii: Chlvu Stoica, Gheorghe 
Apostol, Emil Bodnăraș, Nicolae 
Ceaușescu, Alexandru Drăghici, 
Ion Gheorghe Maurer, Alexandru 
Moghioroș, A. A. Epișev, amba
sadorul Uniunii Sovietice la 
București, Dumitru Coliu, Leontin 
Sălăjan, Ștefan Voltec, Mihai Da- 
lea, Janos Fazekaș, Alexandru 
Bîrlădeanu, general maior I. P. 
Juravlev, atașat militar, naval 
șl al aerului al Uniunii Sovietice 
la București, Florian Dănălache, 
Virgil Trofln, Marla Rosetti,

acad. Iorgu Iordan, membri co
respondenți ai Academiei R.P.R. 
prof. V. Novacu și prof. C. Dincu- 
lescu, D. Diaconescu, Eroul Mun
cii Socialiste Al. Codescu, de la 
Atelierele C.F.R. „Grivița Roșie", 
Ioana Dincă, muncitoare fruntașă 
la uzinele „7 Noiembrie" și Dio- 
nisie Balaș, muncitor , fruntaș la 
uzinele „Mao Tze-dun“.

In sală se aflau membri ai C.C. 
al P.M.R., membri ai guvernului, 
ai Prezidiului Mari Adunări Na
ționale, conducători ai organiza
țiilor obștești și ai instituțiilor 
centrale, delegați al oamenilor 
muncii din întreprinderile și insti
tuțiile Capitalei, academicieni șl 
alți oameni de știință și cultură, 
activiști de partid, de stat și ai 
organizațiilor obștești, ziariști 
romîni și corespondenți ai presei 
străine. ;

Au fost de față șefii unor misi
uni diplomatice acreditați în R. P. 
Romînă, membrii Ambasadei Uni
unii Sovietice la București și alți 
membri ai corpului diplomatic.

Au fost intonate imnurile de 
stat ale R. P. Romîne și Uniunii 
Sovietice-

Adunarea a fost deschisă de to

varășul Florian Dănălacpe, mem- 
bru al C.C. al P.M.R., prim-secre- 
tar al Comitetului orășenesc 
P.M.R. București.

Despre cea de-a 43-a ani
versare a Marii Revoluții Socia
liste din Octombrie a vorbit to
varășul Nicolae Ceaușescu, mem
bru al Biroului Politic și secretar 
al C.C. al P.M.R.

Cuvîntarea a fost subliniată în 
repetate rînduri de puternice 
aplauze.

A vorbit apoi ambasadorul ex
traordinar și plenipotențiar al 
Uniunii Sovietice la București, A, 
A Epișev.

Cuvîntarea sa a fost primită cu 
aplauze îndelungate.

Participanții la adunare au 
ovaționat îndelung pentru marea 
Uniune Sovietică și gloriosul său 
Partid Comunist, pentru Partidul 
Muncitoresc Romîn șl Comitetul 
său Central, pentru prietenia de 
nezdruncinat dintre poporul romîn 
și popoarele Uniunii Sovietice, 
pentru lagărul de neînvins al ță
rilor socialiste, pentru pace în 
lumea întreagă.

A urmat un bogat program ar
tistic.

(Agerpres)

Recolte
Cu vreo ottev* săptămâni tn 

urmă, mă aflam la Centrul 
pentru încercarea soiurilor de 

la Oarja, din raionul Pitești. „Pi
casem" «ici tocmai tn momentul 
dnd se semănau ultimele parcele 
experimentale. Lucrătorul care mer
gea in urma micii semănători ur
mărea cu atenție încordată mersul 
mașinii. Ochii nu i se dezlipeau 
de tuburile prin care boabele de 
grîu se scurgeau în pămînt; 
din cînd in cînd se apleca, scor
monea puțin pămîntul, dezgro- 
pind semințele. Se lucra cu migală 
la o experiență cu 14 soiuri de grîu 
de toamnă cultivate pe mai multe 
agrofonduri. In prima variantă — 
martorul — griul este semănat în 
teren neîngrășat; în cea de a doua 
se aplică ca amendament spumă de 
var. In următoarele trei variante pe 
lingă spumă de var se administrează 
și îngrășăminte chimice in doze și 
etape diferite.

De mai mulți ani în șir, cei cîțiva 
cercetători ai centrului urmăresc cu 
perseverență modul cum se com
portă atît în timpurile experimen
tale cît și în cultura mare diferite 
soiuri de plante agricole. Ei nu se 
mărginesc însă la atît. In documen
tele celui de-al III-lea Congres al 
P.M.R., se subliniază că specialiști
lor din agricultură le revine, prin
tre alte sarcini și aceea a adîncirii 
studiului aplicării diferențiate a me
todelor agrotehnice pe diferite zone 
pedoclimatice. Ținînd seama de fap
tul că centrul se află așezat în zona 
solurilor podzolice, care ocupă in 
regiunea Pitești circa 200.000 ha, cer
cetătorii de aici iși îndreaptă aten
ția și spre găsirea celor mai potrivi
te mijloace de sporire a rodniciei a- 
cestor terenuri.

e cunoaște că pe solurile pod
zolice, din cauza acidității lor 
pronunțate, este foarte indi

cată aplicarea de amendamente cu 
var. Urmărindu-se timp de mai 
mulți ani efectul folosirii ca amen
dament a spumei de var, s-a consta
tat că tn felul acesta se îmbunătă
țesc simțitor însușirile fizico-chimice

mari pe podzoluri
al» solului, se reface treptat struc
tura acestuia, mărindu-se totodată 
cu mult producția la unitatea de su
prafață. Deosebit de eficace se dove
dește a fi pe solurile podzolice apli
carea gunoiului de grajd împreună 
cu amendamente. Rezultatele unei 
experiențe urmărită timp de trei ani 
au arătat că acolo unde porumbul, 
de pildă, a fost cultivat în teren ne
amendat și neîngrășat (parcela mar
tor) s-a obținut o producție de nu
mai 2.191 kg boabe la ha ; acolo 
unde au fost folosite toamna 30 tone 
de gunoi de grajd la ha, recolta a 
crescut la 2.941 kg la ha, realizîn- 
du-se un spor de 750 kg/ha. In ca
zul cînd pe lingă gunoiul de grajd 
au fost administrate și 4 tone de 
spumă de var la ha — substanță 
care se poate obține gratuit de la 
fabricile de zahăr — sporul de pro
ducție față de parcela martor a fost 
și mai mare, ridieîndu-se la 966 
kg/ha. S-a constatat, de asemenea, 
că și eficacitatea îngrășămintelor 
chimice sporește simțitor dacă sînt 
întrebuințate împreună cu amenda
mentele.

Podzolurile sînt în general tere
nuri compacte, grele, care for
mează repede crustă și țin 

apa, însușiri care cer ca și lucrările 
solului să fie făcute la vreme și în 
mod diferențiat. Multă grijă se cere 
a fi dată mai ales aerisirii și afînării 
lor. In această direcție cercetătorii 
din cadrul centrului au constatat că 
subsolajul dă rezultate bune. In ex
periențele unde s-a executat ară
tura adîncă de bază pînă la nivelul 
orizontului cu humus și apoi s-a 
scormonit pămîntul cu un plug fără 
cormană la 10 cm, au fost obținute 
timp de trei ani la rînd sporuri în
semnate de recoltă. Prin aplicarea 
corectă a tuturor măsurilor agroteh
nice pe podzoluri s-a constatat 
practic că se pot obține producții 
sporite ; în vara aceasta recolta de 
grîu din soiul Nr. 301 a ajuns la 
3.500 kg la hectar.

Cercetătorii de la Oarja sînt pre
ocupați în egală măsură și de rezol
varea altor probleme pe care le ri

dică cultura plantelor p« podeokirtâ 
combaterea unor dăunători «pacifici, 
îndeosebi a viermelui eîrmd, hnbu- 
nătățirea bazei furajere și altele. Po
trivit, experimentărilor făcute, cea 
mai buni plantă furajeră s-a dove
dit a fi ghizdeiul. El a produs timp 
de 4 ani în cadrul solei înierbate 
3.000 kg fin la hectar, mărind tot
odată cantitatea de materie organică 
din sol și îmbunătățind structura 
acestuia.

ezultatele muncii științifice des
fășurate de cercetătorii de la 
Oarja nu rămîn închise în ca

drul centrului, consemnate în dosare. 
Specialiștii de aici caută să le aplice 
in producție in măsură din ce tn ce 
mai mare în unele gospodării agri
cole de stat și gospodării colective. 
La gospodăriile de stat Căteasca, Ve
dea și Petrești, bunăoară, au fost or
ganizate anul acesta loturi experi
mentale unde sînt verificate în pro
ducție metodele agrotehnice la cul
tura griului, porumbului și ovăzului. 
De altfel, gospodăriile mai sus amin
tite au început să aplice de cîțiva 
ani — pe lingă alte măsuri agroteh
nice — amendamente pe suprafețe 
din ce în ce mai mari, obținînd în
semnate sporuri de recoltă. Centrul 
ajută efectiv și unele gospodării co
lective, cum sînt cele din Miroși, 
Hîrșești, Mozăceni, Leordeni și al
tele, cu semințe selecționate, și mai 
ales prin îndrumări practice. Colec
tiviștii din Teiul, de pildă, care au 
cultivat anul acesta pe un agrofond 
superior soiul de grîu cu productivi
tate ridicată Nr. 301, primit de la 
centru, au obținut de la acesta o 
producție cu 450 kg la ha mai mare 
decît la soiul A-15.

Promovarea noului in producție,, 
îmbinarea cît mai strînsă a teoriei 
cu practica sînt obiective cărora cer
cetătorii de la Oarja trebuie să le 
dea și de-acum înainte atenția cuve
nită, deoarece numai astfel ei vor 
putea face față multiplelor probleme 
pe care le ridică dezvoltarea agri
culturii din regiune.

N. FLORIAN

Tot mai bine-i 
in gospodăria colectivă!

Cînd I l i dat cuvlntul, sătenii 
și-au dat coate :

— E femeie, o să vorbească mult 1 
Dar comunista Penciu Dumitra a 

spus doar atît :
— Dragi tovarăși colectiviști I Vă 

mulțumesc pentru cinstea și încre
derea ce mi-ați arătat alegîndu-mă 
în consiliul de conducere al tinerei 
noastre colective și vă promit din 
toată inima că voi munci cu sîr- 
guință alături de dv. ca să devenim 
în scurtă vreme o colectivă milio
nară.

★
— N-a fost ușoară munca de lămu* 

rire pe care am dus-o cu sătenii I 
îmi spune instructorul teritorial 
Stoica. Oamenii trebuiau convinși pe 
deplin de avantajele muncii în co
lectiv și de belșugul respectiv. In 
direcția asta am avut un sprijin 
prețios din partea tovarășilor Con
stantin Boșneag, Chiriceanu Ilie, 
Dobre Nicolae, candidatul de partid 
Vlădescu Tudor și alții. Vlădescu 
barem se scula la 3 dimineața... Și 
învățătorii din Copaciu au dus o 
susținută muncă de lămurire, prin
tre care se cuvine să-i menționăm 
pe comuniștii Gheorghe Ioachim, 
Bîlnicu Ion, Iliescu Ilie — precum 
și pe Enciulescu Nicolae, adminis
tratorul spitalului, sora Marciu Ma 
ria și utemista Elena Șerban. Dar 
ce ne-a impresionat în mod deose 
bit, a fost însuflețirea cu care Ilie 
Dobrescu și-a lămurit prietenii și 
vecinii. Uite-1 că vine și poți să stai 
de vorbă cu el.
- Cîți ani ai ?
— Păi, zice bătrînelul dîndu-și pă

lăria pe ceafă, dacă-s născut la ’89 
fă și dumneata socoteala !

— Va că zică 71 f
- Numai atît ? Atunci e bine ! Că 

eu credeam că sînt... bătrân !
— Aud că și dumneata ai contri

buit 1* înființarea gospodăriei co
lectiva I

— Ei 1... ride el cu modestie. Am 
făcut și eu ce-am putut. Că mult e 
pînă îl convingi pe om. Noi eram în 
întovărășirea agricolă „7 Noiembrie" 
— da’ vedeam eu din citite și din 
auzite că tot mai bine-i în colecti
vă. Zic : ia să-i lămuresc și eu pe 
oameni ! Vorbesc eu ba cu unul, 
ba cu altul, da’ fiecare-mi spunea 
la fel-:

— O fi, nea Ilie ! Da'... alde Zam
fir s-a-nscris ?

Mă duc la Zamfir.
— Ai dreptate, nea Ilie ! zice. 

Da’... Vasile s a înscris ?
S-așteptau unul pe altul... că nu
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prea erau convinși. Mă duc eu a- 
tunci la tovarășul secretar Mihail 
și-i spun așa :

— Uite ce e, tovarășe secretar ! 
Oamenii vor să meargă într-o co
lectivă, să vadă acolo cum îi soco
teala.

— Ne-am gîndit și noi la asta ! 
zice secretarul. Și ne ducem noi la 
gospodăria colectivă „Olga Bancic" 
din Coșereni, raionul Urziceni — eu, 
Victor Velea, Petcu M. Dumitru, 
Gheorghe Gavrilescu, Cristea Veli- 
cu, Bădilescu Maria, Stanciu Anghe- 
lina și încă vreo 70 de săteni. Am 
luat și femei cu noi, că ne-am zis : 
femeia cînd s-o convinge cum mer
ge treaba... avem colectiva gata ! 
Ne primește cu drag președintele 
Neculai Micșan și ne-arată omul 
negru pe alb : 2000 kilograme de 
grîu la hectar, față de 800 ale înto
vărășirii noastre — 3500 kilograme 
de porumb față de 1000 ale noastre.

— Acum ce mai ziceți ? îi întreb 
pe oameni.

— E bine, zic «1, da’ n-ar strica 
să vizităm și cîteva case de colec

tiviști — să vedem cum devine cu 
belșugul despre care tot auzim. Da... 
nu unde ne-o trimite președintele, ci 
așa la o brodeală ! Și ne ducem, 
continuă nea Ilie, la locuința colec
tivistului Toma. Găsim în curtea 
omului 6 oi, o vacă cu vițel dolo
fan, doi porci nu glumă și vin ca 
la mama lui — toate proprietatea 
lui personală. Nu mai vorbesc de 
hambarul plin cu grine și de mo
bila nouă pe care i-a cumpărat-o 
fetii de cînd e-n colectivă — căi 
vorba s-o dea după un colectivist 
vrednic de mama focului!

— Ei ? îi întreb iar pe oameni.
— Să mai mergem pe undeva ! 

zic ei.
Trecem peste drum de Toma — 

mai ne ducem noi și pe la alții, ce 
să spun... o casă mai îmbelșugată 
decît alta I

— Acum ce mai vreți ? îi întreb 
iar.

— Acum, zice, vrem să mergem... 
cît mai repede acasă, să înființăm 
și noi colectiva noastră ! Asta-i tot, 
tată ! V

Curtea fostului moșier Pachide 
din satul Cqpaciu-comuna Crovu, 
raionul Drăgănești-Vlașca, e plină i 
pînă la refuz de sătenii în haine 
de sărbătoare. Acum aproape tot 
satul e colectivizat — 400 de fami- ; 
Iii cu 1200 de hectare. Și fiindcă în- . 
tovărășirii agricole i-a zis „7 No- ■ 
iembrie", tot așa a rămas și numele 
colectivei, pe care sătenii au ținut 
s-o inaugureze duminică 30 octom
brie — în cinstea zilei de 7 Noiem
brie.

— Acum, îi spun eu bătrânului, să ' 
ciocnim un păhărel pentru belșugul ;■ 
colectivei. Hai noroc și-ntr-un ceas 
bun !

— Ba eu aș zice noroc și întru 
mulți ani de belșug I rîde moș Ilie 
Dobrescu dînd pe gît păhărelul cu ‘ 
vin rubiniu... ■

VALERIU FILIMON



O îndatorire importantă
M'hci! isakovski

Către sfîrșitul lunii august, poșta 
'aducea pe biroul inginerului șef al 
uzinelor „Semănătoarea" un plic cu 
următorul conținut:

„Dragi tovarăși,

recu-

In vara acestui an, pe ogoarele 
din jurul orașului Caransebeș s-a 
petrecut un eveniment care nu va 
fi uitat mult timp : pentru prima 
oară, pe cîmpurile întovărășirii au 
lucrat combine care poartă marca 
fabricii dvs. La început au fost unii 
care au privit cu neîncredere aceste 
„batoze mergătoare”, dar după pri
mele ore de muncă s-au convins că 
sînt minunate. Vă trimitem aceste 
rînduri pentru a vă mulțumi. Vă 
felicităm pentru calitatea mașinilor 
pe care le fabricați. Ele ne Sînt 
nouă, țăranilor muncitori, de mare 
folos. Cu ajutorul mașinilor am pu
tut obține o recoltă de griu cu cîte- 
va sute de kilograme la hectar mai 
mare ca producători individuali.

Vă asigurăm tovarăși că vom lup
ta și pe viitor pentru a smulge 
mîntului roade din ce în ce mai 
gate.

Văzînd avantajele pe care le 
munca în comun și cu mașini, noi, 
membrii întovărășirii agricole din 
Caransebeș, ne-am hotărît să for
măm o gospodărie colectivă. Peste 
90 la sută din membrii întovărăși
rii au făcut cereri pentru a intra în 
colectivă.

încă o dată vă mulțumim dvs., 
fraților noștri muncitori, și vă urăm 
să obțineți și pe viitor realizări în
semnate.
Președinte : FRIEDERICH SCHEIT, 

Secretar : NISTOR TALPEȘ".
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Citind scrisoarea și zăbovind a- 
supra frumoaselor aprecieri cuprin
se într-însa, am vrut să cunoaștem 
mai îndeaproape activitatea uzinei, 
munca și proiectele de viitor ale 
harnicului ei colectiv. Așa a început 
călătoria noastră prin halele și bi
rourile de proiectări ale acestei 
mari întreprinderi industriale. A- 
cum, la capătul vizitei și al discu
țiilor purtate, trebuie să spunem 
a fost o călătorie rodnică.

că

IN NECONTENIT URCUȘ

— Dacă am reprezenta grafic dez
voltarea uzinei, forma cea mai po
trivită cu evoluția ei in acești ul-

timi ani, ar fi o curbă ascendentă, 
ne-a spus tovarășul inginer Stu
par.

Intr-adevăr, cine ar mai 
noaște umilele barăci ale fabricii de
case de bani „Fichet", în actuala în
fățișare a întreprinderii, cu moder
ne clădiri, înșirate pe spațiul cîtor- 
va hectare ? Și cine nu și-ar măr
turisi mirarea comparînd primul lot 
de combine, o sută la număr, rea
lizat în 1955 cu cele 43.000 cîte vor 
fi produse pînă în 1965 ? (dintre 
care 15.000 au și fost fabricate in
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OIN ACTIVITATEA 
UZINELOR „SEMĂNĂTOAREA"
primele zece luni ale anului în 
curs).

— Gîndiți-vă doar că in 1949 se 
mai lucra tn maghernițele moșteni
te de la regimul burghez, iar în 
1957 producția noastră de combine 
C—l n-a depășit cifra de 1.500, cam 
a zecea parte din cît am și dat a- 
griculturii 10 luni din acest an, îmi 
atrage atenția tovarășul Busuioc.

Treptat, cercul discuției se lăr
gește. Ca și cel al vorbitorilor. La 
început eram cîțiva. Acum încăpe
rea s-a umplut. E pauză și primul 
schimb își îngăduie un moment de 
destindere. Nimeni însă nu e obo
sit și tema convorbirii noastre, evi
dent, îi interesează pe toți. Așa că 
nimeni nu iese la aer, ci toți ră- 
mîn strînși în jurul meu, dornici 
să-și spună cuvîntul în legătură cu 
problemele ce-i preocupă. Este iz
bitoare — de altfel — dorința co
mună de a pune la îndemâna celor 
ce lucrează pe frontul agriculturii 
socialiste cît mai multe mijloace 
tehnice necesare bunului mers al 
lucrărilor.

— Față de 1955, producția glo
bală a uzinei noastre a crescut de 
șase ori, îmi spune electricianul Ion 
Marinescu. Vrem să ne depășim. însă 
angajamentele, pentru ca pe măsura 
posibilităților noastre să contribuim 
la lărgirea bazei tehnico-materiale 
a socialismului.

CE SA CITIM

N. CEAPOIU și A. S. POTLOG: Ameliorarea 
plantelor agricole vol. I și II

In realizarea sarcinilor trasate de 
Congresul al IH-lea al P.M.R. un rol 
deosebit revine cadrelor de cercetă 
tori in vederea creării de noi soiuri 
de mare productivitate și de calita
te superioară la grîu, floarea-soare- 
lui, sfeclă de zahăr, cartofi și alte 
culturi. La porumb este necesar să 
se creeze hibrizi dubli autohtoni, 
mai bine adaptați condițiilor de cul
tură din țara noastră.

Lucrarea „Ameliorarea plantelor 
agricole” în două volume de N. Cea- 
poiu și A. S. Potlog, apărută de cu
rînd în Editura Agro-Silvică, va fi de 
un real sprijin cercetătorilor, cadre
lor didactice și tuturor celor care lu
crează în rețeaua experimentală de 
stat.

Lucrarea este bazată pe cele mai 
noi cuceriri ale științei și nractâcii 
agr’cole din țara noastră, din 
U.R.S.S., țările de democrație popu
lară, precum și din alte țări cu a- 
gricultură dezvoltată.

în volumul I : „Ameliorarea ge
nerală” sînt expuse obiectivele ame
liorării, punîndu-se accent pe rezis
tența plantelor la ger, secetă, cădere 
și boli, metodele de ameliorare și de 
examinare a însușirilor liniilor și 
soiurilor, tehnica generală a proce
sului de ameliorare, metodica și teh
nica încercării soiurilor și hibrizilor 
în culturi comparative. S-a dat o 
extindere mai marc metodelor sta
tistice noi de calculare și interpre
tare a rezultatelor experimentale, 
deoarece prin aplicarea lor se asi
gură o mai bună valorificare a da
telor experimentale. Sînt arătate 
noile metode de așezare a experien
țelor simple și complexe, bazele teo
retice ale analizei statistice, meto
dele de calculare și interpretare a 
rezultatelor experimentale,

In volumul II: „Ameliorarea spe
cială” sînt arătate metodele și teh
nica procesului de ameliorare la ce
reale, leguminoase, plante uleioase, 
textile, aromatice și medicinale, 
plante producătoare de tuberculi și 
rădăcini etc.

Atenția cea mai mare este acor
dată griului, porumbului, florii-soa- 
relui, cartofilor și sfeclei de zahăr.

La fiecare plantă se ins’stă îndeo
sebi asupra metodelor de amelio
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rare și a tehnicii procesului de ame
liorare, indieîndu-se și cite 1—2 
scheme de ameliorare.

In ultima parte a lucrării se dau 
noțiuni generale asupra sistemului 
de producere și înmulțire a semin
ței ameliorate, prezentindu-se meto
dele și tehnica obținerii seminței e- 
lită la principalele culturi agricole.

N. VASILE

Fiecare din cei de față, lăcătușul 
Ionel Cozma, nituitorul Dinu Dă- 
nescu, șeful de carcase Ilie Alexan
dru își dau seama și o spun în cu
vinte măsurate, încărcate de senti
mentul responsabilității, că prin re
zultatele concrete ale muncii lor, 
contribuie la desfășurarea procesu
lui de colectivizare a agriculturii. 
Iar prin încheierea colectivizării a- 
griculturii, relațiile de producție so
cialiste vor cuprinde întreaga eco
nomie națională, care va căpăta ast
fel un caracter unitar.

PE
„SA TRĂIM, SA MUNCIM 

MĂSURA VREMURILOR NOI'

Aceasta este lozinca celor două
zeci și patru de tineri care alcătu
iesc brigada „Așa s-a călit oțelul" 
de la „Semănătoarea". Conduși de 
Ilie Alexandru, brigadierii au de
clarat „război" lucrului de mântu
ială. Ei vor ca în 1960 să economi
sească 40.000 lei și prin inovații să 
perfecționeze atît mersul unor ope
rații cît și calitatea acestora. Exem
plul lor e urmat și de ceilalți mun
citori. A devenit un program de ac
țiune și pentru tehnicienii și ingi
nerii uzinei îmbunătățirea procesu
lui tehnologic, crearea de mașini de 
înaltă productivitate.

Lucrind cu combina ce poartă 
marca uzinei „Semănătoarea", pier
derile de boabe sînt reduse la mi
nimum. Procentul de înlăturare a 
pierderilor pe care îl putem obți
ne lucrind cu combinele față de 
condițiile unei recoltări obișnuite 
este atît de ridicat, incit cantitatea 
de boabe obținută poate constitui 
hrana populației țării noastre pe 
două săptămini.

Iată însă că oamenii nu sînt mul
țumiți cu ce au realizat pînă în 
prezent. Pe ei îi preocupă activ ideea 
desăvîrșirii mașinilor proiectate și 
realizate în cadrul uzinei. Progra
mul de dezvoltare a economiei na
ționale le orientează eforturile „în 
direcția creșterii intense și multila
terale a forțelor de producție". Asta 
înseamnă, între altele, combine cît 
mai perfecționate. Cum producția 
uzinei e profilată în cea mai mare 
parte pe fabricarea în serie de com
bine, orice progres in direcția spo
ririi randamentului lor se răsfrînge 
și asupra îndeplinirii cu succes a 
muncilor agricole în general.

Cu cît vor lucra mai multe com
bine, secerători și semănători, pe 
ogoarele patriei noastre, cu atît mai 
de grabă se va convinge țărănimea 
muncitoare că singura cale spre bel
șug este colectivizarea. Folosirea cu 
succes a tehnicii moderne nu poate 
fi realizată decît în cadrul proprie
tății socialiste asupra pămîntului. 
Activitatea spornică a colectivului 
muncitoresc de la uzinele „Semănă
toarea" răspunde acestui țel și con
firmă din plin trăinicia alianței din
tre clasa muncitoare și țărănimea 
muncitoare din țara noastră.

H. ZALIS
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Cîntecul
Revoluției

Se mânat-am, oameni de la 
glie, 

Incepind din zorii iurtunoși 
Pe ogoare, Ieri in sârâcie, 
Griu, semințe vii, sub steagul 

roș.

Ieri mai câutam în van spre 
soare —

Dar, prin jertfe, bezna am 
lovii,

Și țl-am spus, Revoltâ, 
cum teroarea.

Ea prin veacuri crunt 
ne-a istovit.

Ca șl tine noi gindeam, 
slâvlto ;

Noapte-adincâ, nemilosul 
ger...

Oh, teroarea 1 Cu-arma am 
râzbit-o 

Noi, prin tine, sub înaltul
cer. 

In bordeie ce-au știut urgie. 
Trai mereu mai bun tu ne-ai 

adus ; 
Despre pline, carte, veselie 
Prima oarâ numai tu ne-al 

spus.

Și, însuflețiți da bucurie. 
Țârii Sovietice lectori 
Mers-am câlre mtlne cu târle, 
Ca stâplnl pe țarine și mâri.

Nu știu cîte mari furtuni ne-or 
bate — 

Ape nu știu cîte-om înfrunta; 
Bine Insâ știm: mal sus de 

toate, 
Cotropitâ nu te vom lâsa.

In romînește
de GEORGE DEMETRU PAN
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REALIZĂRI 
SOCIAL^CULTURALE
Zilele acestea, în comuna Vetri- 

șoaia, raionul Murgeni, s-a terminat 
construcția noii școli de 7 ani. Alte ' 
școli au mai fost date de curînd în 
folosință la Rînzești, Cîrja, Berezeni 
și altele. De asemenea, la Găgești 
s-a inaugurat un dispensar medical 
modei Și o casă de naștere. Reali
zările acestea, ca și altele, se dato- 
resc activității obștești a membrilor 
gospodăriilor colective din raion, 
care au contribuit voluntar la în
făptuirea lor.

„Săptămîna economiei"
între 23-30 noiembrie se va desfă

șura în întreaga țară „S&ptămîna 
economiei”. în perioada de pregătire, 
cît și în cursul desfășurării „Săptă
mânii economiei”, Casa de Economii 
și Consemnațiuni a luat o serie de 
măsuri menite să contribuie la sti
mularea spiritului de economie. Se 
va organiza astfel un concurs între 
Direcțiile regionale C.E.C. pentru 
obținerea unor cît mai bune rezultate 
în realizarea și depășirea planului 
pe semestrul II al anului în curs, 
precum și diferite alte concursuri, 
dotate cu premii, pe tema economiei.

Pe marginea unei scrisori 
sosi te la redacție

Ținerea evidenței în
La 

telor 
crări 
rășui Gh. Apostol a arătat între altele 
că : „PENTRU STIMULAREA PARTI- 
CIPANȚILOR LA ÎNTRECEREA SO
CIALISTA ESTE NECESAR SĂ SE 
ȚINĂ O EVIDENȚĂ CIT MAI CLARĂ, 
MAI SIMPLĂ ȘI OPERATIVĂ A RE
ZULTATELOR OBȚINUTE ȘI SĂ SE 
ASIGURE O LARGA PUBLICITATE 
A LOR, ÎN AȘA FEL ÎNCÎT ZILNIC, 
DECADAL SAU LUNAR — DUPĂ 
CONDIȚIILE SPECIFICE ALE PRO
CESULUI DE PRODUCȚIE, SĂ SE 
POATĂ CUNOAȘTE DE CĂTRE ÎN
TREGUL COLECTIV AL ÎNTREPRIN
DERII STADIUL REALIZĂRII ANGA
JAMENTELOR LUATE".

Cum sprijină conducerea gospodă
riei noastre comitetul sindicatului 
pentru a putea ține într-adevăr o evi
dență precisă a rezultatelor obținute 
în întrecerea socialistă ? Cum își în
deplinește ea atribuțiile ce-1 revin din 
noul statut al sindicatelor din R.P.R., 
în ce privește stabilirea, împreună 
cu comitetul sindicatului, a fruntași
lor în întrecere ?

În această privință, trebuie să sub
liniez în primul rînd că la fiecare 
ședință de lucru la care iau parte in
ginerii și tehnicienii gospodăriei noa
stre, pentru a se analiza lucrările șl 
a se elabora măsurile necesare bunei 
desfășurări a muncii din zilele urmă
toare, noi obișnuim să ne interesăm 
și de modul cum se ține evidența 
rezultatelor întrecerii în diferitele 
sectoare de muncă.

În gospodărie lucrează tn prezent 
22 de mecanizatori, 6 fiind constituiți 
într-o brigadă de mecanizare com
pletă condusă de comunistul Pătrăș- 
canu Dumitru, iar ceilalți tntr-o bri
gadă simplă condusă de tov. Macri 
Dumitrache. în întrecerea pentru tit
lul de cel mai bun tractorist pe gos
podărie, mobilizați de comitetul sin
dicatului, la îndrumarea organizației 
de partid, mecanizatorii se străduiesc 
să-șl depășească cu regularitate nor
mele. Tov. Ing. Bădicu care centrali
zează personal, în flecare zl, rezul
tatele întrecerii dintre mecanizatori, 
în cele 2 brigăzi urmărește însă nu 
numai îndeplinirea planului cantita
tiv, ci și calitativ. In fiecare seară, 
dînsul transmite volumul de lucrări 
realizat de fiecare mecanizator atît 
tov. Ing. Popescu Maria, șefa servi
ciului plan producție, cît și tov. Bur- 
lacu Gh., mecanicul șef al gospodă
riei, care răspunde în același timp în 
cadrul comitetului sindicatului, de 
problema muncii de masă în produc
ție. La stabilirea fruntașilor se ține 
seamă nu numai de cît a realizat 
fiecare tractorist într-o decadă, ci și 
de cum a lucrat el, ce fel de arătură 
sau însămînțare a executat, în ce fel 
și-a îngrijit tractorul șl mașinile a- 
gricole cu care a lucrat, ce cantitate 
de carburanți a folosit. în campania

Congresul al 4-lea al Sindica- 
din (ara noastră ale cărui lu- 
s-au desfășurat de curînd, tova-

agricolă din toamna acestui an, după 
ce am terminat însămînțatul griului 
tn gospodărie pe aproape 900 de ha, 
am dat ajutor și gospodăriilor colec
tive din comunele Cîmpuri, Muncelu, 
Dumbrava, 
gricole din Strădanii d 
în această perioadă, 
fruntașilor 
munistul
Vulpoi Ion și alții) s-a ținut seamă 
șl de rîvna lor de a termina cît mai 
grabnic lucrările de arat și însămîn- 
țat și la aceste unități.

Gospodăria noastră are însă și un 
dezvoltat sector viticol și zootehnic.

Pentru a se executa bine și la timp 
lucrările necesare pe cele 224 ha cu 
vie, maiștrii viticoli au fost mobili
zați de către Comitetul sindicatului 
să participe cu însuflețire la între
cerea organizată pe întregul ciclu de 
producție. Evidența lucrărilor — în- 
cepînd de la îngropatul viei, pînă la 
recoltare și vinificație, s-a făcut în 
acest sector decadal. Pe baza aces
tei evidențe, au fost popularizați frun
tașii la panoul de onoare șl la gazeta 
de perete. Tovarăși cum sînt Irimia 
Vlad, Chitic Dobrică, Dodi Andrei, 
Ionescu Radu sau Dobre Dumitru, au 
executat lucrările în vii la timp, în 
condiții agrotehnice foarte bune și cu 
cele mai mici cheltuieli. Ei au con
tribuit în bună măsură ca în acest 
an să realizăm în medie 7.500 kg stru
guri la hectar față de planul de 
6.200 kg.

Din acest an, în gospodărie creștem 
pe lingă porci, un însemnat număr 
de vaci (200 de capete) și oi (1.500 de 
capete).

ca și la Întovărășirile a- 
Străoanii de Sus și de Jos. 

, la stabilirea 
( printre care au fost co- 
Simion Vasile, utemistul

Poveste despre un
Faptele ce le voi povesti mai jos 

s-au petrecut la G A.S. Rogova din 
regiunea Craiova. Povestea) începe 
în toamna anului 1959. Gospodăria 
avea în plan ca la trupul Izvorănești 
să însămânțeze 200 de ha cu grîu. Să
mânța a fost scoasă din magazii și 
dusă la Izvorănești. Ce s-a întîmplat 
cu exactitate după ce sămânța a a- 
juns la Izvorănești, încă nu știu. 
Cert e că, din cele 200 de ha, 57 au 
rămas neînsămânțate. Au wmas ne
însămânțate pe teren. In hîrtii totul 
era în regulă. Situația sectorului me
canic arăta că toate cele 200 de ha. 
fuseseră arate, grăpate, discuite, tă- 
vălugite, însămînțate.

Același lucru îl arătau și situațiile 
inginerului Valeriu Apostol și bri
gadierului Nicu Dumitru. Cu o pre
cizie demnă de invidiat, aceștia din 
urmă arătau, între altele, și starea

Creșterea iepurilor de casă, 
sursă importantă de venituri

întrecere
Consiliul gospodăriei s-a străduit 

ca șl la fermele de animale să se țină 
o evidență clară a rezultatelor în în
trecere în .ce privește creșterea în 
greutate la porcine, a cantităților de 
lapte muls de la vaci, a mieilor și 
linii obținute de la oi. O grijă deo
sebită s-a dat ținerii evidenței con
sumului furajelor. în legătură cu a- 
ceastă problemă, s-au organizat mai 
multe consfătuiri de producție și 
schimburi de experiență, Iar rezulta
tele muncii unor responsabili de ferme 
cum sînt Cătineanu Gheorghe sau 
ing. Arbore Alexandru au fost pe larg 
popularizate de către comitetul sin
dicatului.

Ne dăm seama că în gospodăria 
noastră se va putea face un pas și 
mai important înainte, în ce privește 
ținerea unei bune evidențe a între
cerii și popularizarea fruntașilor, dacii 
vom pune în funcțiune stația de rat, * 
dioampliflcare care stă nefolosită de 
mai multă vreme. De această lipsă 
se face vinovată atît conducerea gos
podăriei, cît și comitetul sindicatului 
care n-au luat măsuri eficiente pen, 
tru procurarea și instalarea difuzoae 
relor.

Prin ținerea strictă a evidenței reata 
lizării angajamentelor luate în între
cere și prin analizarea permanentă cu 
colectivul de muncitori a acestor 
realizări vom reuși ca pe viitor să 
angrenăm în întrecerea socialistă 
marea majoritate a lucrătorilor gos
podăriei noastre.

Ing. TOMA LECA 
directorul gospodăriei agricolă 

de stat Mărășești, 
regiunea Galați

so- 
zeci de scrisori. Vin din 
țară. Cu cîtva timp în 
scris, pentru prima oară 
Geabot Paulian. Ne vor- 

unele 
în

Pe adresa redacției noastre 
sesc zilnic 
întreaga 
urmă ne-a 
și tânărul 
bea în scrisoarea sa despre 
neajunsuri; Iată-le : a absolvit 
această vară școala profesională de 
mecanici agricoli din Filipești 
Tîrg, regiunea Ploești. Trebuie să 
recunoaștem că pentru un tînăr, 
care timp de trei ani a așteptat cu 
speranță această clipă, absolvirea 
școlii este un moment de reală și 
adincă bucurie.

După o scurtă perioadă de va
canță conducerea școlii l-a înștiin
țat că a fost repartizat în producție 
ia S.M.T. Smeeni, în raionul Buzău.

„Cu sufletul plin de bucurie că 
voi participa și eu efectiv la con
struirea unei vieți noi în țara noa
stră, că voi sprijini dezvoltarea a- 
griculturii noastre, m-am prezentat 
la S.M.T. Smeeni. Îmi închipuiam 
că vom fi primiți cu bucurie de 
conducerea semeteului pentru că le 
vin cadre tinere, cu pregătire de 
trei ani, într-o școală profesională 
de mecanici agricoli. Dar, deziluzie. 
Ni s-a spus că semeteul nu are 
locuri libere pentru noi, ba mai 
mult ni s-a spus că școala noastră 
nici nu a luat legătură cu condu
cerea semeteului în vederea repar
tizării noastre. In această situație 
ne găsim mai mulți colegi".

Am citat aceste rînduri din scri
soarea tovarășului Geabot Paulian 
deoarece ele înfățișează cît se poate 
de limpede cauza care l-a făcut să 
ne scrie.

Nu încape îndoială că el are tot 
dț-eptui să se arate mirat și descu
rajat chiar de această întâmplare. 
Repartizarea în producție a absol
venților școlilor noastre profesio
nale, a tinerelor cadre care au fost 
pregătite cu grijă și competență 
pentru nevoile agriculturii noastre 
socialiste este o problemă de maxi
mă importanță. Desigur, nu se poa
te spune că în regiunea Ploești ea 
nu a fost privită cu o mulțumitoare 
atenție. Atunci vă puteți pune 
dumneavoastră întrebarea: de ce se 
mai plinge absolventul Geabot Pau
lian ? Are sau nu are el dreptate 
și dacă are cine este atunci vinovat 
de toată această întîmplare ?

După cum ne arată faptele, acea
stă întîmplare nu s-ar fi prbdus 
dacă S.M.T. Smeeni ar fi privit pro
blema încadrării absolvenților cu 
seriozitate și răspundere. Și iată 
de ce :

Școala profesională de mecanici

de

agricoli din Filipești de Tîrg a îna
intat din vreme serviciului regional 
S.M.T. tabel cu absolvenții săi. 
Cunoscînd disponibilitățile, serviciul 
regional i-a repartizat numeric în 
S.M.T.-uri. Unii absolvenți au fost 
angajați ca tractoriști principali, al
ții ca tractoriști de schimb. 
S.M.T.-uri ca Buda, Comișani, Sih- 
lea, Ziduri, i-au primit pe tinerii 
absolvenți cu toată grija și prețui
rea. Cîțiva din profesorii școlii 
mi-au povestit chiar un fapt care 
pare ieșit din comun. încă din pri
ma zi, după examenul de absolvire, 
de la S.M.T.-Padina a venit la școală 
o mașină care i-a luat pe absolven
ții repartizați direct de aici. Stațiu
nea își punea mari speranțe în tine
rii lor angajați și vroia să-i folo
sească fără întârziere în campania 
de vară.

La S.M.T. Smeeni absolvenții din 
Filipești au fost refuzați. Nu fiindcă 
școala nu ar fi luat legătura cu 
conducerea 
spus cineva ca să găsească probabil 
o scuză, la 
fuseseră repartizați de serviciul re
gional S.M.T. care cunoștea nevoile 
de personal ale acestei stațiuni. 
Deci la S.M.T. Smeeni existau po
sibilități pentru ca aceștia să 
angajați. Dar nu au fost 
fiindcă directorul stațiunii, 
Rizea Gheorghe, pînă nu 
profesor la Centrul școlar 
din Buzău, a preferat să 
din absolvenții școlii din Buzău 
anume din clasa la care el a fost 
diriginte.

Desigur, nu este un lucru deose
bit de grav că el a preferat pe foștii 
săi elevi. Avem aceeași părere 
bună, același interes ca și tinerii 
absolvenți ai școlii din Buzău să 
fie primiți în producție cu toată 
grija. Să sperăm însă că el a ales 
cu adevărat pe aceia care se simt 
legați de această stațiune, care sînt 
fii ai colectiviștilor și întovărășiți- 
lor din comunele pe care le deser
vește S.M.T. Smeeni.

Dar dacă a avut această intenție, 
de ce tov. Rizea nu a comunicat din 
timp acest lucru serviciului regio
nal S.M.T., de ce a pus pe drumuri 
11 absolvenți, de ce nu s-a gîndit 
că o bună perioadă de timp, pînă 
au fost reîncadrați, acești tineri 
mecanizatori nu au fost utilizați 
spre nevoile urgente ale campaniei?

Ca director de S.M.T. și ca peda
gog, tovarășul inginer Rizea a do
vedit ușurință, nepăsare. E bine 
poate să-i spunem că Geabot Pau
lian, Subțirelu Constantin, Vasile

Constantin, Motișan Dumitru 
fost printre cei mai buni elevi 
școlii din Filipești. Pe Motișan 
care l-a refuzat, S.M.T. Buda 
angajat fără rezerve. Și ceilalți ab
solvenți au fost repartizați în alte 
S.M.T.-uri. Se știe doar cît de mare 
este nevoia de mecanizatori. De 
aceea e și regretabil că s-a întâm
plat așa.

Iar noi am scris aceste rînduri 
pentru ca asemenea întâmplări și 
altele să fie cu neputință în viitor. 
Mai multă înțelegere, mai multă 
preocupare, mai multă grijă pentru 
tinerele cadre.

au 
ai 
pe 
l-a

LUCIAN CURSARU

Una dintre ocupațiile deosebit de 
avantajoase care nu necesită chel
tuieli mari este creșterea iepurilor 
de casă.

Prin dezvoltarea creșterii iepuri
lor se pot obține materii prime ne
cesare industriei ușoare, precum și 
carne de bună calitate. Carnea iepu
rilor de casă este la fel de gustoasă 
ca și cea de pasăre avînd o valoare 
nutritivă ridicată, neîntrecută chiar 
de carnea de porc sau de vițel.

De la iepurii de casă se mai pot 
obține blănițele și părul. Primele 
sînt folosite la confecționarea de 
haine îmblănite, căciuli și gulere de 
blană. Părul de iepure este între
buințat la fabricarea fetrului pen
tru pălării, a puloverelor, fularelor 
și căciulițelor, care sînt la fel de 
călduroase și apreciate ca și artico
lele executate din lîna de oaie.

Se știe că iepurii au o mare pu
tere de a se înmulți. O iepuroaică 
fată în medie de 4—5 ori pe an cîte 
6—8 iepurași. Printr-o creștere in
tensivă se pot obține anual în ma
joritatea fermelor de producție cîte 
6—7 fătări, realizîndu-se un număr 
de 40—50 de pui. Se cunosc exem
ple cînd se obțin de la fiecare fe
melă în jurul a 100 de iepurași 
pe an.

Ținînd seama de avantajele mari 
care se obțin de pe urma creșterii 
iepurilor de casă, se acordă o aten
ție tot mai mare dezvoltării acestei 
ramuri rentabile, mai ales în unită-

țile agricole socialiste. In acest scop, 
la începutul anului trecut, cu 
jinul tineretului muncitor au 
organizate cca. 1.600 de ferme 
tru creșterea iepurilor de casă. Nu
mai în regiunea Constanța, de pildă, 
gospodăriile agricole colective au 
crescut Pînă la sfîrșitul anului 1959 
circa 60.000 de iepuri prin a căror 
înmulțire vor fi livrați în acest an 
statului cca. 1.000.000 de iepuri.

Pentru a stimula pe crescătorii 
de iepuri, celor care cresc și livrează 
statului iepuri de casă prin unitățile 
cooperației, 1; se acordă o serie de 
avantaje materiale.

Numeroase gospodării colective 
care au livrat iepuri prin unitățile 
cooperației au realizat însemnate 
venituri bănești. Prin valorificarea 
a 250 iepuri prin Agcvacoop-ul Tul- 
cea, gospodăria colectivă din Duna- 
văț, regiunea Constanța, a încasat 
suma de 7.250 lei. Venituri mari din 
valorificarea iepurilor au dobîndit 
în acest an și alte gospodării colec
tive ca, de pildă, cele din Găiseanca, 
Mircea Vodă, Berlescu, regiunea 
Galați și altele.

Condițiile economice ale țării 
noastre permit dezvoltarea creșterii 
iepurilor de casă în toate regiunile 
țării, în gospodării colective, pe 
lîngă școli și în gospodăriile țără
nești individuale.

spri- 
fost 

pen

ISAIA RADULESCU
■ din CENTROCOOP

teren neînsămînț» 
de vegetație a griului de pe cele 200 
de ha, densitatea de plante ia metru 
pătrat.

...Griul dăduse în spic. Gospodăria 
se pregătea cu toate forțele pentrU 
recoltări. Dar cînd totul părea să se 
termine cu bine din punctul de ve
dere al inginerului Valeriu Apostol 
și al brigadierului Nicu Stan, urș 
muncitor din gospodărie a sesizai 
tn scris organele raionale că la Iz
vorănești s-au însămânțat nu 200, cî 
doar 143 de ha cu grîu. Cîțiva din 
gospodărie au cam băgat-o pe mâ
necă.

Dacă sesizarea se dovedea adevă- 
rată, ei ar fi trebuit să arate ce au 
făcut cu peste un vagon de grîu 
scos din magazie pentru a fi în
sămânțat- Apoi trebuiau să răspundă 
de ce au lipsit statul de griul ce pu
tea fi recoltat de pe 57 de ha. In al 
treilea rînd li s-ar fi cerut să expli
ce cum de s-au făcut cheltuieli pen
tru lucrarea a 200 de ha. în loc dt 
143 cîte s-au lucrat în realitate.

Cei în cauză, mai precis directorul 
și inginerul șef, n-au trebuit să răs
pundă atunci la aceste întrebări. An
cheta întreprinsă de trimișii organe
lor raionale au găsit că sesizarea e... 
neadevărată și au stigmatizat-o cu 
un cuvînt greu : calomnie.

...Griul dăduse în*pîrgă. Pregătiri
le pentru recoltări erau pe termina
te. Cei vinovați de furtul a peste uri 
vagon de grîu de sămînță, de încăr
carea cheltuielilor de producție cu 
cheltuielile fictive în valoare de zeci 
de mii de lei jubilau. Dacă ar fi a- 
pucat să recolteze griul, nimic nu 
i-ar mai fi amenințat. Insă tocmai 
cînd să intre combinele în lan, a so
sit o comisie trimisă de organele re
gionale care fuseseră sesizate și ele 
de același muncitor, nemulțumit de 
rezultatul cercetărilor comisiei raio
nale. Pungășia n-a mai putut fi a- 
coperită. Acum sînt în curs de sta
bilire vinovății și partea de vinovă
ție care-i revine fiecăruia.

Cel puțin de superficialitate se rac 
vinovați și tovarășii care au fost tri
miși in anchetă de organele raiona
le. Nu pot fi scutite complet de răs
pundere nici organele de control 
ale Trustului Gostat

Ele aveau sarcina ca o dată eu 
starea vegetativă a culturii griului • 
să verifice și dacă planul de însă- T 
mînțări a fost îndeplinit. Că n-au fă
cut lucrul acesta, e clar.

Exemplul de vigilență patriotică 
dat de muncitorul care a demascat 
cu perseverență pe jefuitorii avutu
lui obștesc de la G.A.S. Rogova tre
buie însușit de toți lucrătorii din 
gospodăriile agricole de stat. In fe
lul acesta orice ciuntire a avutului 
obștesc în G.A.S. va deveni cu nepu
tință.

semeteului, cum le-a

repezeală. Absolvenții

fie 
angajați 
tov. ing. 
de mult 

agricol 
angajeze

Printre realizările dobindite în ultimii ani de S.M.T. Buda, 
regiunea Ploești, este și clubul care se vede în fotografie. In 

medalion aspect din interiorul clubului.
Foto - C. DUMITRU

Clubul mecanizatorilor
M. CALIANU

Răspundem cititorilor
1

ANGHEL MOSCU, din București, \ 
str. Plantelor nr. 15, întreabă dacă f 
trebuie să predea sfatului popular 
comunal terenul în suprafață de 
2.000 de m. p. pe care-1 posedă în* 
tr-un sat.

RĂSPUNS: Lotul intră în preve. 
derile Decretului 115/1950 șl tre
buie predat sfatului popular comunal 
care-1 va folosi potrivit instrucțiuni* 
lor pe care' le posedă.

★
IOAN BOLEA, colectivist din sa* 

tul Bogdănești, raionul Bîrlad, în* 
treabă cum poate dovedi o perioadă 
muncită în anii 1918—1923 deoare
ce nu mai posedă nici un fel de act,

RĂSPUNS : La sfatul popular ra* 
ional Bîrlad este înființată o comi
sie pentru rezolvarea cazurilor da 
acest fel. Comisia va audia 2 mar
tori care au muncit împreună cu dv^ 
în perioada pentru care solicitați ve* 
chimea în muncă și vă va elibera 
dovada solicitată.

CONSTANȚA TANASE, din co
muna Ciupe, regiunea Pitești, în
treabă dacă școlile de maiștri agri
coli se echivalează cu școlile medii 
tehnice.

RĂSPUNS: Școlile medii tehnice 
au cu totul altă programă școlară 
decît școlile de maiștri care sînt 
școli de perfecționare într-o anumită 
meserie. Școlile medii tehnice sînt 
echivalente cu școlile de cultură ge* 
nerală.

* /



>
î’ Posibilitățile
trebuie mai bine folosite

Gospodăria colectivă din comuna 
Rînzești, raionul Murgeni, a împlinit 
2 ani.

Muncind pămîntul cu mașinile și 
tractoarele S.M.T., acordînd o mai 
mare atenție întreținerii culturilor — 
așa după cum prevăd regulile agro
tehnice — cele 455 de familii de co
lectiviști au reușit în acești doi ani să 
obțină recolte mult mai mari decît ob
țineau atunci cînd își lucrau pămîn- 
turile individual. Dacă înainte vreme 
ei obțineau între 1.000—1.200 de kg 
de porumb și 700—900 de kg de grîu 
la ha, acum, în gospodăria colectivă, 
reușesc să smulgă pămîntului 
ce le depășesc pe acestea cu 
kg la ha.

Anul acesta, de pildă, în 
naturale nu prea favorabile, 
viștii au obținut 1.200 de kg de grîu 
și peste 2.000 de kg de porumb. Că 
aceste producții de cereale vor crește 
an de an ne-o dovedește faptul că de 
pe o tarla de 50 de ha, unde terenul 
a fost și mai bine îngrășat, ei au ob
ținut în medie cîte 3.500 de kg de po
rumb știuleți la ha.

îmbucurător este și faptul că mem
brii gospodăriei colective de aici nu 
se limitează la a cultiva numai po
rumb și grîu cum erau obișnuiți în 
gospodăria individuală. îndrumați de 
către specialiști, ei au introdus în cul
tură și plante tehnice ca: floarea-soa- 
relui, sfeclă de zahăr, in pentru 
ulei și altele. De la aceste culturi 
și altele ei încasează în acest an suma 
de 672.276 lei, fără să mai vorbim de 
sumele de bani care, de asemenea, 
le-au încasat de pe legume și zarzava
turi. Aceste sume de bani împreună cu 
cele provenite din sectorul zootehnic 
au permis gospodăriei să împartă pînă 
acum, în afară de cereale, și trei avan- 

t suri bănești.
i toate acestea, nu se poate spune 

că gospodăria a valorificat complet 
sursele de venituri pe care le are. 
Sectorul zootehnic, de pildă, nu s-a 
dezvoltat nici în raport cu timpul ce 
s-a scurs de la înființarea gospodăriei 
și nici în raport cu posibilitățile natu
rale existente. Cele 32 de vaci de lap
te și 23 de juriinci ce le are gospodă
ria reflectă, prin numărul lor mic, a-

j sun I 
cu

roade 
sute de

condiții 
colecti-

tenția scăzută ce a fost acordată aces
tui sector.

în acest an, colectiviștii și-au trecut 
în plan să cumpere 100 de vaci. Pînă 
la sfîrșitul anului mai sînt numai două 
luni și ei au cumpărat numai 27 de 
vaci și 3 juninci. Ce-i drept, ei s-au 
pregătit pentru a putea hrăni și adă
posti în bune condiții animalele dar 
vacile nu le-au cumpărat încă. Colec
tiviștii și-au propus ca o parte din 
aceste animale să le cumpere din fon
duri proprii. Dar, în loc să cumpere 
vaci, gospodăria a cheltuit banii pen
tru cumpărarea a încă unei pompe de 
irigat. în loc să cumpere acum aceas
tă pompă, gospodăria putea foarte 
bine să facă contract cu S.M.T. care 
le-ar fi pus la dispoziție pompa nece
sară, iar cu banii putea să cumpere 
cel puțin cîteva vaci.

Gospodăria are în prezent 65 de pe
rechi de boi. După un calcul mai mi
nuțios s-a observat că ea poate realiza 
muncile ce trebuie efectuate cu atela
jele (gospodăria are și un autocamion) 
cu 50 de perechi de boi. Restul puteau 
fi vînduți, pentru a se cumpăra vaci 
cu banii încasați din vînzarea lor. 
Nici acest lucru nu a fost făcut.

De asemenea, mai mult ca gospo
dăriile din alte comune ale raionului 
Murgeni, gospodăria din Rînzești are 
posibilitatea să țină un număr mare de 
oi, deoarece dispune de o întindere 
mare de izlaz situat în lunca Prutului.

O altă ramură a sectorului zooteh
nic o constituie de bună seamă și 
creșterea păsărilor. Din practica altor 
gospodării din raion s-a constatat că 
această ramură constituie un izvor în
semnat de venituri. Gospodăria colec
tivă din Rînzești poate să crească în 
fiecare an cel puțin 4.000 de rațe și 
2.000 de gîște și acestea cu cheltuieli 
mici în bălțile ce se găsesc pe terenul 
gospodăriei.

Dezvoltînd sectorul zootehnic și în 
special creșterea vacilor, oilor de rasă, 
precum și a păsărilor (rațe și gîște), 
potrivit posibilităților pe care le are, 
gospodăria colectivă din comuna Rîn
zești se va întări și se va dezvolta în 
mod armonios, iar colectiviștii nu vor 
avea decît de cîștigat.

ION GHEORGHIU

Pentru continua dezvoltare a gospodăriei
în acest an colectiviștii din comu

na Limanu, regiunea Constanța, au 
dobîndit recolte bogate Ia toate cul
turile. Sectorul zootehnic al gospo
dăriei e în continuă creștere.

Ținînd seama dc posibilitățile lor 
și însuflețiți fiind de Directivele ce- 
lui de-al III-lea Congres al P.M.R.,

la îndemnul organizației de partid, 
colectiviștii de aici și-au întocmit un 
plan de măsuri privind dezvoltarea 
sectorului zootehnic în următorii ani. 
Potrivit planului, numărul vacilor 
de lapte trebuie să ajungă la peste 
560 de capete.

TURMA DE 01 A COLECTIVEI

O parte din turma de oi a gospodăriei colective din comuna Bratovoești, 
regiunea Constanța, la pășunat

Se înserase. La un capăt de tarla, 
inginerul Maria Matei agronomul 
gospodăriei colective „16 Februarie" 
din comuna Segarcea, împreună cu 
mînuitorii de semănătoare și tracto
ristul Marin Stancu, schimbau în 
fugă cîteva vorbe.

— Iar acum, după ce am terminat 
cu semănatul, trebuie să o pornim 
la executarea ogoarelor de toamnă, 
spunea tractoristul.

— întocmai, răspunse inginerul. Să 
profităm de vremea frumoasă ca să 
terminăm la timp și aceste lucrări 
de mare însemnătate pentru recolta 
viitoare. Și încă ceva: nu uita de 
calitatea lucrărilor.

— Nici o grijă, tov. inginer. Lucrăm 
doar pentru noi și părinții noștri.

...Incepînd de a doua zi, tractoa
rele brigăzii de tractoare au trecut 
la efectuarea arăturilor adinei pentru 
însămînțările de primăvară. Și la 
aceste lucrări graficul lui Marin, 
urcă mereu, tot mai sus.

ir
Fiu de colectivist din Segarcea,

In casa laborator a gospodăriei co
lective din Corbu de Jos, regiunea 
Constanța, președintele Pîrvu Dumi
tru cu un grup de colectiviști discută 
despre calitatea porumbului din noua 

recoltă.

• Colectiviștii din Comloșul 
Mare, raionul Jimbolia, au ho- 
tărît să mărească mult ferma de 
bovine. Astfel, de la 159 taurine, 
cite erau la începutul anului, 
ferma a crescut la 328 de ca
pete, din care 154 vaci de lapte.

• în acest an, colectiviștii 
din comuna Călărași, raionul 
Gura Jiului, regiunea Craiova, 
au contribuit la fondul central 
al statului cu peste 150 tone 
cereale, peste 2.300 tone stru
guri, mari cantități de lapte, 
carne, lînă etc.

• Pe un lot demonstrativ 
suprafață de 42 ha cultivat 
porumb hibrid pe care l-au 
irigat, colectiviștii din 
regiunea Oradea, au dobîndit o 
producție medie de 10.200 kg la

în 
cu 

Ș« 
Sîntana,

• De la începutul anului, gos
podăriile agricole colective din 
raionul Agnita, regiunea Stalin, 
au împărțit colectiviștilor avan
suri bănești la ziua-muncă 
valoare de peste 1.600.000

in 
lei.

• Anul acesta, gospodăria 
lectivă din comuna Văleni, 
giunea Bacău, a cules în medie 
la ha cîte 2.005 kg grîu, 1.950 
kg orz, peste 3.000 kg porumb. 
Valoarea zilei-muncă se va ridi
ca aici la peste 40 de lei.

co- 
re-

• înființată numai de un an 
de zile, gospodăria agricolă co
lectivă „Mureșul" din Gelmat, 
regiunea Hunedoara, deține în 
prezent 91 capete bovine, din 
care 59 vaci de lapte, 34 viței, 
16 capete porcine, din care 13 
scroafe fătătoare.

• Prin valorificarea celor 
2.040.000 coarde de viță altoi
tă, colectiviștii din Niculițel, re
giunea Constanța, vor obține un 
venit bănesc de 3.500.000 lei.

• în vederea extinderii su
prafețelor ce vor fi cultivate cu 
legume, la gospodăria colectivă 
Aradul Nou, raionul Arad, va 
intra în curînd în folosință un 
complex de sere construit pe o 
suprafață de 3.000 m.p. Totoda
tă colectiviștii de aici au mărit 
suprafața răsadnițelor de la 
3.000 la 10.000 m. p.

Fruntașul stațiunii

de 
de 
pe

Stancu Marin, a fost atras spre 
munca pământului încă din copilărie. 
La cîțiva ani după ce termină cursul 
elementar, in 1946. pleacă ca ucenic 
la fosta cameră de agricultură din 
Banloc, regiunea Timișoara. Aici în
vață cum se lucrează pământul. vede 
că munca cu mașinile minate 
tractor este mai spornică. Încă 
atunci a fost atras de munca
tractor, meserie pe care a îndrăgit-o 
și spre care se simțea puternic a- 
tras. Intorcindu-se acasă, în toamna 
lui ’948 intră ca elev la școala de 
tractoriști de pe lingă S.M.T.-ul din 
comună. Iată-l în 1950 ureînd pe 
tractor. De atunci și pînă în prșzent 
se numără printre fruntașii stațiănii. 
„Punem mari speranțe în flăcăul 
ăsta, îmi spunea directorul stațiunii, 
tov. Petrache Gheorghe. Nu am avut 
de furcă niciodată cu el. Iși vede 
de meseria lui. pe care o cunoaște 
bine, și dă numai lucru de bună ca
litate. Uneori, ca, de pildă, în 1953, 
a înlocuit cu succes și pe șeful de 
brigadă. întotdeauna colectiviștii au 
fost mulțumiți de el. Ca dovadă este 
și faptul că în acest an colectiva în 
care muncește a dobîndit cîte 2-200 
kg. grîu și circa 3.000 kg. pofîțmb in 
media la ha“.

Din discuția purtată cu tov. Petra
che am mai aflat că Marin Stancu 
nu se dă în lături în fața greutăților. 
Le ia pieptiș. Era în 1958. Tractoriș
tii fugeau de tractoarele I.A.R. de- 
acum învechite, demodate și care 
lucrau cu randament scăzut, cerînd 
a munci pe modernele tractoare 
UTOS. Atunci Marin Stancu a cerut 
să lucreze pe un I.A.R., luîndu-și tot
odată angajamentul să depășească 
planul de producție cu 15 la sută 
„Angajament formal", spuneau multi 
dintre colegii lui. Ingrijindu-și bine

tractorul și mașinile remorcate și fo
losind la maximum timpul bun de 
lucru, Marin Stancu a reușit ca la 
sfîrșitul anului să-și depășească pla
nul cu 35 la sută, clasîndu-se prin
tre fruntașii stațiunii. In muncă sa 
a folosit cu succes diferite cupluri 
de mașini, printre care 2 semănă
tori, semănătoare + cultivator etc.

Mult s-a bucurat Marin Stancu 
cînd în 1959 i s-a încredințat un 
tractor nou UTOS-26 pe care 
crează și astăzi. II îngrijește ca 
o bijuterie. Curățindu-l, schimbînd 
la vreme uleiul, făcînd celelalte o- 
perații cerute de normativele tehni
ce zilnice și periodice cu conștiincio
zitate și dovedind multă pricepere 
în conducere, tractoristul a realizat 
în anul trecut 829 hantri (îndepli- 
nindu-și planul in proporție de 154 
la sută), iar în primele două campa
nii din acest an încă 594 de hantri. 
In toată această perioadă în care 
a executat peste 1.400 de hantri nu 
a făcut tractorului nici o reparație. 
De pe acum a și realizat planul a- 
nual.

— Dar cea mai mare bucurie am 
simțit-o în viață anul trecut, spune 
mîndru tractoristul Marin Stancu, 
cînd am fost primit în rîndul candi- 
daților de partid. O dată mai mult 
mi-am dat seama că trebuie să mun
cesc cu și mai multă vrednicie ca 
să răsplătesc cum se cuvine încre
derea ce mi-a fost acordată

In prezent mecanizatorul-comu- 
nist, tractoristul fruntaș Marin Stan 
cu, răstoarnă brazdă adîncă pe o 
goanele înfrățite ale colectiviștilor 
din Segarcea, punind trainice teme
lii dobindirii în anul ce vine a unor 
recolte tot mai bogate la hectar.

I. LEȘEANU
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• •Cit mai multe legume timpurii
Alături de recoltarea culturilor tîr- 

zii, semănatul păioaselor de toamnă 
și executarea arăturilor adinei pen
tru însămînțările de primăvară, o 
lucrare deosebit de importantă care 
trebuie să stea în prezent în atenția 
organelor agricole șl a lucrătorilor 
ogoarelor este și aceea a punerii u- 
nei baze trainice recoltei de legume 
timpurii. Se știe că acum este vre
mea cînd se execută însămințatul și 
plantatul în cîmp al spanacului, sa
latei, cepei și usturoiului pentru stu- 
fat, precum și a altor legume atît 
de necesare și de căutate pe piețe, 
în primăvară. O vizită făcută zilele 
trecute prin regiunea Ploești, o re
giune cu numeroase centre munci
torești, ne-a permis să constatăm că 
și aici există unități agricole de stat 
și cooperatiste unde se acordă o a- 
tenție deosebită lucrărilor din legu
micultură.

Iată-ne, de pildă, la gospodăria a- 
gricolă de stat Ploești. încă de la in
trare serele situate în incinta uni
tății îți atrag atenția asupra faptului 
că aici legumicultura este una din 
ramurile principale. Gospodăria cul
tivă anual întinse suprafețe cu le

Cultura legumelor timpurii 
—izvor de mari beneficii

în

Incepînd din 1958, gostatul a pri
mit sarcina sâ cultive șl să livreze 
statului — pentru consumul Intern și 
export — legume timpurii. Astăzi, 
producerea de legume timpurii se 
înscrie printre sarcinile importante, 
ale gostatului. In 1958, legumele tim
purii s-au cultivat pe suprafețe ne
însemnate. Anul următor însă s-a 
cultivat cu legume timpurii 54 la 
sută din totalul supraieței de grădi
nă al G.A.S.-urllor. Anul acesta, 
proporția a crescut cu încă 8 pro
cente. (In legumele timpurii au in
clus și cartoiii de grădină).

Cu începere de anul acesta,
gostat s-a mers pe linia specializă
rii unor unități in producerea de le
gume timpurii. Analizindu-se condi
țiile naturale, îndeosebi posibilități
le de irigare, s-au ales 52 de gospo
dării din preajma centrelor de con
sum și a căilor de comunicație care 
au primit sarcina cultivării legume
lor timpurii pe suprafețe întinse.

Dintre legumele timpurii, tomate
lor, care-s mult cerute pe piața in
ternă și externă. Ii s-a acordai o a- 
tenție deosebită. Anul acesta au lost 
cultivate cu tomate circa 1.500 de 
ha. Gospodăriile de stat au obținut 
Ia tomate timpurii producții de 20.000 
pînă la 28.000 de kg. la ha.

Ca rezultat al recoltelor mari, ob
ținute cu cheltuieli de producție 
scăzute, ca rezultat al producerii 
lor cit mai devreme, cind prețul pe 
piața externă e ridicat, ca rezultat 
al sortării produselor cu grijă, gos
podăriile de stat au realizat din vin- 
zarea legumelor timpurii și în
deosebi a roșiilor însemnate benefi
cii. Printre unitățile iruntașe în cul
tivarea legumelor timpurii se numă
ră gospodăriile de stai Domnești, 
50 Decembrie și Popești-Leordenl 
din regiunea București, 
regiunea Oradea, Lacul 
regiunea Galați. G.A.S. 
exemplu, a obținut de la
ha. cultivate cu roșii timpurii 
beneficiu de 485.000 de lei. Revine 
deci un beneticiu de peste 12.000 
de lei la ha. G.A.S. Domnești a ob
ținut la hectarul de tomate timpu
riu peste 15.500 de lei. Benellcii 
mari la unitatea de suprafață a ob
ținut aproape fiecare unitate culti
vatoare de legume timpurii. Acesta

e un motiv in plus că în 1961 supra
fața cu legume timpurii să ile mă
rită pînă la peste 50 la sută din su
prafața totală de grădină a gosta
tului. In scopul măririi s-au luat une
le măsuri incă din timpul verii: gos
podăriile au achiziționat șl uscat 
bălegarul pentru răsadnițe, și au 
inventarul necesar producerii ră
sadurilor.

Colectivele de muncă din unitățile 
producătoare sînt hotăsîte să livreze 
«toiului iot mai multe legume tim
purii care să fie obținute la un preț 
de cost redus, mărind astfel bene- 
liciul la ha.

Ing. DAN BALAN 
corespondent

gume. In 1961, bunăoară, în această 
unitate grădina de legume va ocupa 
232 de hectare. Din această suprafa
ță, o bună parte va fi destinată cul
turilor timpurii.

— Pentru noi, îmi spune tov. Ță
ruș Grigore, inginerul șef al gospo
dăriei, lucrările din legumicultură 
constituie în prezent, grija de căpe
tenie. Executarea arăturilor pe tere
nurile destinate culturii legumelor, 
fertilizarea solului, asigurarea unor 
semințe din soiurile cele mai bune, 
dar mai cu seamă însămînțatul și 
plantatul în cîmp a trufandalelor 
sint principalele lucrări care ne stau 
în atenție. De altfel, pînă acum am 
și semănat in cîmp 11 hectare cu 
spanac, care în momentul de față, 
datorită udărilor de aprovizionare 
făcute, a și răsărit. De asemenea, 
am executat arături adinei de toam
nă pe mai bine de 50 de hectare 
care vor fi cultivate cu legume și 
am transportat pe teren mai bine dc 
1.590 de tone de gunoi de grajd, ur- 
mînd ca în zilele următoare să mai 
cărăm alte 2.500 tone pe care le a- 
vem achiziționate. In prezent, așa 
după cum puteți vedea, se plantează 
in cîmp răsadul de salată și se mo
delează terenul pentru plantatul 
usturoiului și cepei pentru stufat, pe 
o suprafață de 9 hectare.

Intr-adevăr, în cîmp muncitoarele 
Goia Dumitra, Balcan Rădița, Căiă- 
vie Lucreția și alte cîteva plantau 
cu atenție răsadul de salată. Activi
tate intensă se desfășoară și la se
rele de la centrul gospodăriei, în
tinse pe 1.800 m.p. Maistrul de cul
tură Secăreanu Vasile. responsabilul 
serelor, se ocupa de îngrijirea răsa
dului de ardei și de întreținerea cul
turii de roșii, care ocupă 600 m.p. 
Nu peste mult timp, gospodăria de 
stat Ploești, va da pe piață primele 
cantități de tomate de seră. Nici ce
lor de la sectorul mecanic, proble
mele legumiculturii nu le sînt indi
ferente. Aici, se lucra de zor la a- 
daptarea unei semănători pentru în- 
sămînțarea legumelor și a unui cul
tivator pentru folosirea lui la mode
larea terenului și la prășit în legu
micultură. Așa după cum ne infor
mează tov. inginer șef, gospodăria

și-a propus ca in anul viitor să mw 
canizeze cel puțin 50 la sută din lu«j 
crările necesare în legumicultură.

Preocupare pentru executarea la 
timp a lucrărilor în legumicultură 
și Îndeosebi pentru însămînțatul și 
plantatul culturilor de toamnă, do
vedesc și alte unități agricole din re
giunea Ploești. Astfel, gospodării de 
stat ca cele din Buzău și Rîfov și 
gospodării colective ca cele din Ro- 
mînești și Tîrgșorui Vechi insămîn- 
țascră și ele suprafețe însemnate cu 
spanac, salată și alte legume.

Cu toate acestea, nu însă în toate 
unitățile agricole producătoare de 
legume din regiunea Ploești se dă 
atenția cuvenită lucrărilor din legu
micultură. Acest lucru ni-1 dove
dește faptul că pînă zilele trecuse 
gospodăriile de stat și colective din 
regiune semănaseră și plantaseră în 
cîmp doar circa 100 de hectare cu 
legume din cele mai bine de 500 de 
hectare cît prevede planul regiunii. 
Mult rămase în urmă cu această lu
crare sînt mai cu seamă gospodă
riile colective din bazinul legumicol 
din jurul orașului Ploești, care pînă 
acum au însămînțat și plantat supra
fețe reduse cu legume. De asemenea, 
lipsă de interes pentru efectuarea a- 
cestor lucrări dovedesc și conduce
rile unor gospodării de stat ca Mo
vila Vulpii, Răzvad etc., care deși au 
în plan să semene legume „sub 
iarnă**, pînă în momentul de față nu 
au făcut mai nimic în această pri
vință.

Vremea fiind destul de înaintată, 
socotim că este necesar ca organele 
agricole ale regiunii Ploești, precum 
și cele de la raioane și comune să ia 
neîntîrziat cele mai potrivite măsuri 
pentru urgentarea însămînțării și 
plantării în cîmp a culturilor de le
gume timpurii, astfel ca acestea să 
poată intra în iarnă bine dezvol
tate.

De asemenea, unitățile agricole 
cooperatiste producătoare de legume 
trebuie să fie îndrumate să acorde 
o mai mare atenție culturilor de 
legume forțate, care sînt aducătoare 
de mari venituri bănești.

P. VOICULESCU

In sectorul zootehnic al G. A. S. Bordușani 
s-a depășit producția planificată

Ioșia din 
Sărat 
Ioșia, 
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de 
de 
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Printre trusturile gostat fruntașe 
pe țară la cultura griului și a po
rumbului se numără și Trustul Gos
tat Constanța. La grîu, producția 
medie pe Trust, obținută în condiții 
climatice nu tocmai favorabile, a 
fost de 1.657 de kg. la ha. Gospodă
riile fruntașe Agigea, Cobadin, Na- 
zarcea, Pecineaga au obținut pro
ducții medii între 2.200—2.623 de kg. 
la ha. La obținerea de producții 
mari a contribuit, între altele, și în- 
sămînțarea la timp, în arătură a- 
dîncă de circa 30 de cm, în terenuri 
ce fuseseră ocupate cu bune pre
mergătoare. Ținînd seama de acest 
învfițămînt, gospodăriile de stat do
brogene au destinat culturii griu
lui unele dintre terenurile cele mai 
fertile, care au fost arate adînc 
după recoltarea premergătoarelor. 
Arăturile au fost întreținute cu 
discul și grapa pînă la însămînțat 
care s-a terminat la 29 octombrie. 
Pe cele peste 31.000 de ha. însămîn- 
țate cu grîu s-au aplicat 10.000 de 
tone de îngrășăminte chimice și 
24.000 de tone de îngrășăminte na
turale.

Pînă la data de 29 octombrie, re
coltarea porumbului în gospodăriile 
agricole de stat dobrogene fusese 
terminată în proporție de 70 la sută. 
Unele gospodării ca cele din Man
galia, Topraisar, Niculițel, Lipnița, 
Valea Rea, Cochirleni, Nazarcea au 
terminat complet recoltatul.

G.A.S. Agigea, care deține recor
dul pe Dobrogea la grîu, cu o pro
ducție de 2.623 de kg., a obținut și 
la porumb recolte mari. De pe 250 
de ha. recoltate, ea a cules 7.100 de 
kg. de porumb în medie la ha. Alte 
gospodării de stat din stepa dobro
geană ca Cernavodă, Medgidia, 
Moșneni și altele au recoltat în me
die peste 5.000 de kg. de porumb la 
ha., iar G.A.S.-uri ca Săcele, Donca 
Simo, Costache Burcă etc. au obți
nut pe suprafețele recoltate pînă la 
29 octombrie peste 4.000 de kg. de 
porumb.

Subliniem că G.A.S. Ovidiu a ob
ținut pe lotul de hibridare în su
prafață de 100 de ha. o producție 
medie de 5.000 de kg. de porumb 
boabe la hectar

N. CONSTANTIN

Șaptezeci de procente din produc
ția marfă a G.A.S. Bordușani, raio
nul Fetești, sînt date de sectorul 
zootehnic. Preponderența acestui 
sector în realizarea planului econo- 
mico-financiar al unității este, deci, 
evidentă.

Spre a se obține rezultate cît mai 
bune în sectorul zootehnic, condu, 
cerea gospodăriei a întocmit, la în. 
ceputul acestui an, sub îndrumarea 
organizației de bază P.M.R., un plan 
de măsuri. S.a urmărit prin acest 
plan creșterea considerabilă a nu
mărului și productivității animale
lor. In plan s-a acordat o mare aten. 
ție problemelor privind întreținerea, 
cazarea animalelor și furajarea șep- 
telului. In plan s-au prevăzut, intre 
altele, și măsuri concrete priyind se
lecția animalelor precum și instrui
rea și pregătirea cadrelor de îngri
jitori.

Toate acestea ne-au permis să

obținem producții sporite de la ani
malele noastre ; la 1 octombrie pla
nul de producție valoric era realizat 
în proporție de 114,42 la sută.

Rezultate bune au fost obținute la 
toate categoriile și speciile de ani. 
male și păsări. Astfel, planul anual 
pe cap de animal și pasăre a fost 
depășit cu 0,5 kg la lină, cu 6 litri la 
lapte de oaie, cu 6 ouă pe cap de găi
nă. La tineretul taurin de pînă la 
6 luni s-a realizat un spor mediu zil
nic de 786 de g. față de 700 de g. cît 
era prevăzut în plan. La tineretul 
bovin de peste 6 luni s-a realizat un 
spor mediu zilnic de 649 de g. față 
de 400 de g. planificate, redueîndu- 
se totodată consumul de furaje cu 
peste 40 la sută față de baremul de 
consum.

In sectorul porcin, gospodăria 
noastră a ajuns să înregistreze un 
spor mediu zilnic de peste 274 de g.. 
față de 250 de g. cît era planificat și

Cînd experiența înaintată nu-i folosită

/n iulie mai scump 
decît in februarie

pre-Cu cîteva luni în urmă — mai
cis, înainte de începerea campaniei de 
recoltare a cerealelor păioase — ziarul 
nostru a scris despre experiența unei 
gospodării agricole de stat bănățene 
care, în lunile de vară, a redus aproa
pe complet consumul de concentrate 
în creșterea găinilor prin scoaterea lor 
pe lucerniere și îndeosebi pe miriști. 
Socoteam că această experiență popu
larizată nu numai prin ziar, dar și prin 
diverse consfătuiri organizate de sin
dicate și Departamentul Gostat a fost 
preluată de toate unitățile care cresc 
păsări. Cercetarea contului analitic al 
G.A.S. Halînga din raionul Turnu Se
verin arată însă că unitatea nu dă des
tulă atenție însușirii și folosirii meto
delor înaintate. Din această pricină, 
G.A.S. Halînga a obținut la creșterea 
găinilor pentru ouă rezultate econo
mice slabe, iar graficul de rezultate fi
nanciare la acest produs are un mers 
sinuos. Astfel, în lunile de iarnă — ia
nuarie și februarie — gospodăria înre
gistrează peste 2.000 de lei beneficii la 
producția de ouă. Luna martie, care 
ar fi trebuit să fie lună de vîrf în pro
ducția de ouă, se încheie cu pierderi. 
Aceasta anulează beneficiul obținut în 
ianuarie și februarie dînd în plus o 
pierdere de 594 de lei pe trimestrul 
întîi. Soldul debitor al gospodăriei 
crește mereu ajungînd la 1.554 de lei 
în aprilie, 6.700 de lei în mai, 11.693 
de lei în iunie. Compararea cifrelor 
ne arată o pierdere de sub o mie de 
lei în aprilie și de circa 5.000 de lei 
în fiecare din lunile următoare — mai 
și iunie — luni cînd găinile puteau fi 
scoase pe lucerniere. La sfîrșitul lui 
iunie găinile puteau fi scoase în co
tețe mobile pe miriști. Lucrul acesta 
n-a fost făcut. în schimb, gospodăria 
a introdus în hrana găinilor orzul 
abia recoltat, orz produs la un preț de 
cost extrem de ridicat. De aceea, fu
rajele consumate în iulie au costat cu 
aproape 45 la sută mai mult decît cele 
consumate în februarie. Să adăugăm 
la aceasta și faptul că producția de 
ouă fiind scăzută, gospodăria a încasat 
din vînzarea lor abia 30 la sută din 
banii încasați în februarie. Furajele la 
preț de cost ridicat și producția foarte 
mică au făcut ca sectorul avicol al 
gospodăriei să încheie luna iulie cu un 
sold debitor de 22.441 de lei. Așadar 
numai într-o lună — luna favorabilă 
reducerii la maximum a cheltuielilor, 
soldul debitor s-a dublat. Soldul de
bitor a continuat să crească ajungînd 
la 32.134 de lei în august, la 43.439 
de lei în în septembrie. Și în aceste 

I două luni costul furajelor principal

element al prețului de cost al ouălor 
— a fost mult mai mare decît în ia
nuarie și februarie, iar producția mult 
mai mică decît în perioada de iarnă.

Dacă gospodăria de stat Halînga ar 
fi folosit pe scară largă scoaterea găi
nilor pe lucerniere și îndeosebi pe 
miriști, ea ar fi putut ca în lunile iu
lie, august și chiar septembrie să re
ducă aproape la zero cheltuielile de 
furajare. Scoaterea găinilor pe miriști 
ar fi micșorat și cheltuielile de mate
riale și medicamentele care, de aseme
nea, au fost mai ridicate în timpul 
verii decît iarna. Adăugind la aceasta 
și celelalte avantaje pe care le oferă 
creșterea găinilor în tabără, reiese 
clar că gospodăria ar fi putut să li
chideze în timpul verii mica pierdere 
din prima parte a anului și să obțină 
în plus însemnate beneficii.

Or, nefolosind taberele, gospodăria 
a obținut rezultate bune în timpul 
iernii și foarte slabe în lunile de vară. 
Din cei 43.439 de lei pierderi înre
gistrate pînă la 1 octombrie, aproape 
37.000 de lei, sînt rezultatul activității 
din lunile iunie, iulie, august și sep
tembrie, luni cînd gospodării de stat 
ca Șandra din Banat, de pildă, țin găi
nile în tabere de vară și nu cheltuiesc 
mai nimic pentru furajarea lor.

să reducă consumul de furaje la ki
logramul de spor de la 5,2 u. n. la 
4,5 u. n. Această reducere de furaje 
s-a obținut, subliniez, la un efectiv 
mediu de peste 4.000 de capete zilnic. 
Ingrășătoria cu un efectiv mediu lu
nar de 3.000 de capete de porci a 
realizat un spor zilnic de 533 de g., 
cu 55 de g. mai mult dețît fusese pla
nificat. Și la îngrășătorie a fost re
dus consumul de concentrate pe kg 
de spor.

Brigăzile de porcine conduse de 
tovarășii Dumitru C. Ion și Rădu- 
canu Cristea au realizat planul de 
producție în proporție de 144 și res. 
pectiv 107 Ia sută. In sectorul tau
rin, planul a fost realizat în propor
ție de 123 la sută.

Succesele noastre în sectorul zoo
tehnic se datoresc în primul rînd 
muncitorilor. Gospodăria noastră se 
mîndrește cu tovarăși ca Morgan 
Radu, Cartali Dumitru, Parepe Lu. 
creția, Alexe Constantin, Dobre Ion, 
Arsenie Marin și alții.

La depășirea lunară a pianului de 
producție în sectorul zootehnic au 
contribuit șl taberele de vară. Folo
sind această metodă întrebuințată și 
de alte unități din țară, noi am reu
șit să reducem cheltuielile zilnice de 
întreținere de la 8,50 lei la 2,44 lei 
pe cap de vacă. In același timp, chel
tuielile zilnice la capitolul salarii au 
fost micșorate de la 1,80 lei pe cap 
de vacă cît erau în perioada de sta- 
bulație la 69 de bani. Toate acestea 
ne-au creat posibilitatea ca să re
ducem prețul de cost în sectorul 
producției de lapte cu 4 la sută față 
de plan.

îndrumarea permanentă a organi
zației de partid, munca consiliului 
G.A.S. și a sindicatului gospodăriei 
care a organizat dese consfătuiri de 
producție, popularizarea metodelor 
înaintate și stimularea fruntașilor 
au constituit factori hotăriiori în în
deplinirea cu peste două luni mai 
devreme a planului anual în sectei, 
rul zootehnic.

Pentru a obține și în perioada ce 
urmează indici înalți de producție, 
conducerea gospodăriei a luat din 
timp măsuri să amenajeze grajdu
rile și adăposturile, să asigure furaje 
în cantitățile și sortimentele nece
sare. Au fost însilozate peste 7.000 
de tone de furaje, cu 4.450 de tone 
mai mult decît prevedea planul.

Măsurile luate, cît și priceperea 
crescîndă a îngrijitorilor de anima
le, antrenați într-o vie întrecere so
cialistă 
ne dau 
nul de 
depășit

M. HOBIȚAN

de către grupele sindicale, 
garanția că și pe viitor pla- 
producție va fi îndeplinit și 
în proporție însemnată.

MOISE ȘTEFAN 
inginer zootehnist 

la G.A.S. Bordușani, raionul Fetești
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Pentru pace si comunism
In ziua de 6 noiembrie, la Moscova, 

a avut loo ședința festivă închinată 
celei de a 43-a aniversări a Marii Re
voluții Socialiste din Octombrie. Cu 
acest prilej, tovarășul F. R. Kozlov a 
prezentat un raport în care a vorbit 
despre uriașa însemnătate a marii săr
bători.

El a arătat printre altele că Revolu
ția Socialistă din Octombrie a pus ba
zele unei noi epoci istorice — epoca 
năruirii capitalismului și victoriei so
cialismului și comunismului pe plan 
mondial. Ideile nobile ale Marelui 
Octombrie însuflețesc pe oamenii mun
cii și pe cei exploatați din toate conti
nentele, la luptă împotriva dușmanilor 
lor din totdeauna — asupritorii.

Născut în octombrie 1917, statul so
vietic a construit, timp de mai mulți 
ani, socialismul în condițiile încercuirii 
capitaliste. După încheierea victorioasă 
a celui de-al doilea război mondial, 
cînd au fost zdrobite cele mai reac- 
Îionare forțe ale militarismului, în 
urne au avut loc evenimente de impor

tanță istorică, uriașă. Pe drumul socia
lismului au pornit numeroase țări, for- 
mînd puternicul și invincibilul lagăr al 
socialismului.

F. R. Kozlov a vorbit apoi despre 
uriașii pași înainte făcuți in ultimii ani 
de țările care aparțin sistemului socia
list

Cel de-al 43-lea an al Marelui Oc
tombrie a adus noi succese Uniunii 
Sovietice. In primele nouă luni ale a- 
nului curent, planul producției globa
le a fost îndeplinit în proporție de 103 
la sută. In anii 1959—1960, producția 
industrială a țării, potrivit cifrelor de 
control ale septenalului, trebuie să 
crească cu 17 la sută. In practică, a- 
ceastă creștere este însă de aproape 23 
Ia sută. In primii doi ani ai septenalu
lui, valoarea producției industriale ob
ținute va fi cu 120 miliarde ruble mai 
mare decît prevedea planul septenal. In 
anul 1960, vor fi date în exploatare 
peste 1.000 noi întreprinderi industriale.

In agricultura U.R.S.S. au fost obți
nute, de asemenea, uriașe succese. In 
ultimii 6 ani, volumul general al pro
ducției agricole a sporit cu 50 Ia sută. 
In anul 1960, suprafețele cultivate de 
către colhozuri și sovhozuri au crescut 
cu 7 milioane hectare. Cu toate că în

anul acesta, condițiile climaterice nu au 
fost destul de prielnice, achizițiile do 
cereale ale statului nu vor fi mai scă
zute decît în 1959, iar la sfecla do za
hăr, floarea-soarelui și legume, vor fi 
mai mari. Colhozurile și sovhozurile din 
R.S.F.S.R. au vîndut statului de 3,2 ori 
mai mult porumb decît în anul trecut. 
Ele au îndeplinit înainte de termen și 
planul de vînzare a cărnii, dînd statu
lui cu 281.000 tone mai multă came de
cît pînă la aceeași dată a anului 1959. 
Și-au depășit planul la vînzarea produ
selor agricole și R.S.S. Bielorusă, pre
cum și alte republici ale Uniunii So
vietice.

In anul 1960 au fost obținute însem
nate succese în domeniul științei și teh
nicii sovietice. Cea mai remarcabilă 
dintre acestea este zborul în cosmos și 
înapoierea pe pămînt a unei nave cos
mice grele, avînd pe bord ființe vii. 
Această însemnată realizare a oameni
lor sovietici oglindește încă o dată su
perioritatea științei sovietice asupra 
științei S.U.A. în multe ramuri de acti
vitate.

Victoriile obținute de oamenii sovie
tici în domeniul economiei și științei 
sînt urmate — după cum e firesc în- 
tr-un stat socialist — de îmbunătățirea 
necontenită a nivelului de trai al celor 
ce muncesc. In anii 1953—1960, venitu
rile reale ale populației U.R.S.S. au 
crescut do 1,5 ori. Se desăvîrșește tre
cerea tuturor muncitorilor și funcționa
rilor la ziua de muncă de șapte și șase 
ore. Do la 1 noiembrie, de binefaceri
le zilei de muncă reduse se bucură deja 
aproximativ peste 50 milioane oameni. 
De la 1 octombrie au început să fie 
desființate treptat impozitele percepute 
de la muncitori și funcționari. Poporul 
sovietic merge cu pași siguri spre cel 
mai înalt nivel de trai din lume.

La sfîrșitul septenalului, cheltu
ielile statului pentru învățămîntnl pu
blic, asistență medicală, asigurările so
ciale și pentru alte forma de consum 
obștesc, vor reprezenta anual circa 
3.800 ruble pe cap de muncitor. Aceas
ta constituie un „supliment* destul do 
serios la salariul muncitorilor șl funo- 
ționarilor, Ia cîștigurilo colhoznicilor. 
Pînă la sfîrșitul septenalului, statul 
sovietic va cheltui pentru construcția 
de locuințe, școli, instituții social-cub

turale fl medicale, peste 800 ruble ► 
nual, pe cap de muncitor.

Grija partidului comunist fl a statu
lui sovietic față de oamenii muncii este 
caracterizată și prin faptul că din 1957 
și pînă în anul 1960, s-au construit în 
orașe și centre muncitorești, case de 
locuit cu o suprafață totală de aproa
pe 800.000.000 metri pătrați, ceea ce 
reprezintă de aproape două ori mai 
mult decît toate locuințele care se aflau 
în orașele și centrele muncitorești în 
Rusia prerevoluționară.

Poporul sovietic luptă cu avînt pentru 
comunism, dar în același timp ef luptă 
cu forțe sporite pentru pace. El luptă 
pentru punerea în practică a învăță
turilor celui de-al XX-lea Congres al 
P.C.U.S. care dezvoltînd în mod creator 
marxism-leninismul, a ajuns la conclu
zia de cea mai mare importanță, că în 
prezent nu există inevitabilitatea fatală 
a războiului, că războiul poate fi preîn- 
tîmpinaL Noile succese ale țărilor la
gărului socialist, ale forțelor păcii și 
democrației din întreaga lume au dus 
și vor duce la îmbrățișarea de cît mai 
largi mase a ideii coexistenței pașnice. 
In fața vigilenței și luptei popoarelor, 
a acțiunii din ce în ce mai unite a 
partizanilor păcii, adepții războiului și 
ai politicii de pe poziții de forță vor 
fi din ce în ce mai izolați.

Pacea este dorința cea mal arzătoare 
a tuturor popoarelor lumii. In prezent, 
oamenii nu an o dorință mai puterni
că decît aceea de a salva lumea de 
primejdia unui nou război de extermi
nare. De aceea, ochii tuturor oameni
lor iubitori de pace se îndreaptă M 
nădejde spre MOSCOVA, inima păcii 
șl socialismului; de aceea, numărul co
lor oe se alătură luptei pentru dezar
marea generală fl totală crește ne con 
teniL

Popoarele lumii ose cercurilor «Ote* 
ducătoare din țările capitalisto să în
ceteze politica do provocări la edre- 
aa păcii. Ele susțin cu tărie propune
rile U.R.S.S. de a se ajunge le înțe
legere între state, do a se crea con
dițiile unei păci trainice, corespunzătoa
re vremurilor noi pe caro le trăim.

Cutreierînd satele 
unei plăși din R. P. Ungară

Oyfink «sta o plasă a județului Tol
na. Cele 19 comune ale acestei plăți au 
cunoscut șl cunosc transformări pro
funde. Peste tot se naște noul, peste tot 
găsești Indici că satiri maghiar este ta 
plină renaștere socialistă.

La Kfctormâs, cooperativa agricolă 
de producție „Dosza* a Investit, In ulti
mii doi ani, peste 450.000 forințl In 
construcții și in lucrări de electrificare. 
La electrificarea acestui centru agricol, 
lucrătorii fabricii textile din Helen au 
dat un ajutor prețios, efectulnd muncă 
în mod voluntar.

Tolnanămedl este un sat sărac In 
apă. In acest an, cu o Investiție de 
două milioane de forințl, se construiește 
o uzină de apă precum ți rețeaua co
respunzătoare. Patru sute mii lei din a- 
ceasto sumă au fost dați In mod be
nevol de către țăranii muncitori.

La Palia se găsește cooperativa agri
colă de producție cea mal bine gos
podărită din plasă. Este vorba de C.A.P. 
„Egyetărtăs" cu o suprafață de 3.500 
holzl. Numai In acest cm, cooperativa a 
vindut statului 19 vagoane grâu. De pe 
eef 1.000 holzl cultivați cu porumb, s-a 
obținut o producție medie de circa 30 
măjl porumb știulețl la hold, Iar la 
sfecla de zahăr circa 150 măjl la hold. 
La Belecska se găsește cea mai bună 
C.A.P. zootehnică din raion. Această 
unitate dispune de 494 porci și 225 
vita comute mari.

Simootomya este un sat cu monu
mente Istorice însemnate. Aici se gă
sește renumita cetate a conducătorului 
«•roților Bottyan, cetate care s-a aco
perit de glorie In lupta împotriva turci
lor. In prezent, aci se efectuează lucrări 
de restaurare șl renovare. Cetatea va 
servi scopurilor culturale ale populației. 
In prezent cu cheltuieli de 400.000 fo

rințl tint te «un ide restaurai» penații 
cetății.

Satul Szcmnd a primit lumina elec
trică abia In anul trecut Astăzi este 
satul cel mal bine iluminat din plasă. 
Corpurile de Iluminat străzile, contrar 
uzanțelor de olcl, slnt Instalate nu pe 
stilpl din lemn cl din beton, fapt care 
dă un aspect șl mal frumos satului.

In comuna Nagyszikely se ridică un 
cămin cultural modem, cu o scenă a- 
decvată și cu un local mare de biblio
tecă. Pentru materialele de construcții 
s-au plătit 100.000 de forințl, Iar pentru 
mobilierul necesar se vor cheltui 160.000 
de forințl. Construcția va fi terminată 
in aurind.

Cele de mal sus stnt știri diverse din 
diferite domenH de activitate dar ele 
reprezintă o părticică din satul nou 
maghiar ta plină ascensiune «pro so
cialism.

Din succesele 
agriculturii mongole

Gospodăriile agricole de stat șl 
uniunile agricole ale araților din 
R. P. Mongolă au terminat stin
gerea bogatei recolte din acest an-

Din recolta obținută anul acesta 
pot fl satisfăcute aproape complet 
nevoile de grfu ale țării.

Paralel cu gospodăriile agricole de 
ștat — principalele centre ale agri
culturii — mari succese au obținut 
șl uniunile agricole care au lnsămîn- 
țat în acest an peste 50.000 ha cu 
grîu șl au obținut pretutindeni re
colte bune.

Realități capitalist»

Tragedia muncitorilor 
agricoli nomazi din S. U. A.

Pe terenurile de sport 
de 7 Noiembrie

Și în acest an, tradiționala săr
bătoare a zilei de 7 Noiembrie a pri
lejuit organizarea unui număr mare 
de competiții sportive, la care au 
participat cu entuziasm tineri ți ti
nere din orașele și satele de pe tot 
cuprinsul țării. Terenurile de sport 
au cunoscut în aceste zile o vie a- 
nimație. In raionul Tumu Măgurele 
ca și în raionul Lehliu, în raionul 
Medgidia ca și în raionul Focșani; 
au avut loc competiții de fotbal, vo
lei, atletism; oină, tenis de masă, șah, la 
care s-au întrecut tineri colectiviști ca 
ți tineri muncitori din gospodăriile a- 
gricole de stat și de la stațiunile de 
mașini și tractoare. In comunele din 
raioanele Drăgănești de Vlașca, Sla
tina, Urziceni, Fetești etc., s-au or
ganizat frumoase „duminici sporti
ve’; cu participarea unui număr în
semnat de concurență. La Titu, s-a 
organizat duminică crosul de masă 
„Si întâmpinăm 7 Noiembrie", la 
care au participat numeroși tineri 
din mediul sătesc. Aici, primul loc 
pe șchipe a fost ocupat de repre
zentanții asociației sportive „Aripi
le’-Titu.

De un frumos succes s-au bucurat 
șl întrecerile din cadrul crosului de 
masă „Să întîmpinăm 7 Noiembrie", 
care s-au desfășurat în comunele 
din raionul Turnu Măgurele. De pil

dă, la etapa pe centre de comune 
care a avut loc la Slobozia-Mîndra 
au participat 114 concurenți, în co
muna Lița s-au întrecut 78 de con
curenți, în comuna Rîioasa s-au în
trecut 93 de concurenți.

La Alexandria, etapa finală a cro
sului de masă s-a desfășurat dumini
că 6 noiembrie, într-un cadru fes
tiv. In vederea acestui concurs, ne 
scrie corespondentul R. Negulescu, 
participant» s-au pregătit intens.

La Giurgiu, a avut loc o compe
tiție de volei dotată cu „Cupa 7 No
iembrie’ la care au fost prezente ți 
echipele asociațiilor sportive Silvi- 
cultorul-Periș și Recolta-Arsache. 
Pentru cucerirea trofeului oferit/ 
de organizatori, echipele participant . 
te s-au întrecut cu multă ardoare, 
victoria revenind formației din Giur
giu.

Asemenea competiții festive, în 
cinstea zilei de 7 Noiembrie, s-au 
desfășurat îp toate orașele și satele 
din țară. întrecerile sportive, alături 
de concursurile culturale au prile
juit calde manifestații de prietenie 
a poporului nostru pentru popoarele 
Uniunii Sovietice, oare pășesc «cum 
cu succes pe calea luminoasă * co
munismului.

M. LERESCU

Buletinul muncilor agricole
(Urmare din pag. l-a)

Mărturii grăitoare cu privire la uneltirile 
colonialiștilor belgieni în Congo

Situația din Congo continuă să fie 
încordată. Trădătorii poporului con- 
golez, avînd sprijinul direct al 
cercurilor colonialiste, își continuă 
uneltirile împotriva unității și inde
pendenței țării. Faptele sînt atît de 
evidente, îneît chiar și reprezen
tanții O.N.U. în Congo, care pînă 
acum au depus multe eforturi pen
tru a încuraja și în același timp a 
acoperi uneltirile colonialiștilor și 
ale slugilor lor, sînt siliți să recu
noască în rapoartele lor că situația 
din această țară s-a agravat și con
tinuă să se agraveze datorită încăl
cării de către belgieni a hotărîrilor 
O.N.U. cu privire la Congo.

Zilele trecute. Adunarea Generală 
a O.N.U. a primit din partea lui 
R. Dayal, reprezentantul personal al 
secretarului general al O.N.U. în 
Congo, un al doilea raport cu pri
vire la situația din această țară. 
Raportul se referă la perioada 
cuprinsă între 21 septembrie și sfîr
șitul lunii octombrie 1960 și arată că 
în această perioadă fenomenul cel 
mai îngrijorător a fost în Congo 
„subminarea într-o măsură tot mai 
mare a legalității și ordinii, precum 
și înrăutățirea continuă a situației 
financiare și economice". Din raport 
rezultă că unul din motivele prin
cipale ale agravării continue a cri
zei congoleze constă în sabotarea de 
către guvernul belgian a rezoluției 
Adunării Generale a O.N.U. din 20

septembrie, precum și * rezoluțiile® 
precedente ale Consiliului de Securi
tate cu privire la Congo. în raport 
se arată că „unii cetățeni bel
gieni înarmează în mod activ forțele 
congoleze separatiste, iar în unele 
cazuri ofițerii belgieni dirijează și 
conduc asemenea forțe" . Raportul 
menționează că în prezent, în pro-1 
vincia Katanga „se resimte pretutin
deni" influența belgiană, că jandar
meria katangheză, aflată sub co
manda ofițerilor belgieni, efectuează 
expediții sîngeroase împotriva tribu
lui Baluba.

Aceeași situație se constată si în 
așa numitul „stat autonom minier 
Kasai", unde pregătirea militară a 
detașamentelor înarmate ale separa
tistului Kalonji se face sub condu
cerea colonelului belgian Crevecouer. 
Detașamentele lui Kalonji, coman
date de ofițeri belgieni, se dedau la 
atrocități cumplite împotriva popu
lației. La 28 octombrie, aceste deta
șamente au incendiat satul Malunda 
și au exterminat pe locuitorii lui.

Despre uneltirile colonialiștilor 
belgieni săvîrșite în scopul de a în
robi din nou poporul congolez vor
bește și faptul că anturajul colone
lului Mobutu este alcătuit într-o mă
sură considerabilă din belgieni. în 
raportul înaintat Adunării Generale 
a O.N.U. se recunoaște că forțele ar- 
mate ale lui Mobutu reprezintă prin
cipala cauză de dezordine în țară.

efectuează arestări arbitrare șl acte 
de violență, creînd astfel o atmosferă 
de teroare care paralizează desfășu
rarea normală a vieții populației.

Raportul lui R. Dayal nu merge 
însă pînă la capăt în dezvăluirea 
cauzelor care au dus la actuala 
situație din Congo. El trece sub tă
cere rolul S.U.A. care, după cum se 
știe, dirijează din culise acțiunile 
colonialiștilor belgieni din Congo. în 
aceiași timp, raportul pune pe același 
plan guvernul Lumumba, care se 
bucură de încrederea parlamentului 
și a poporului, cu diverse „guverne" 
marionetă, afirmînd că comanda
mentul O.N.U., „obligat să respecte 
principiile neutralității", nu poate 
„să aleagă între guvernele rivale" 
sau să „restabilească guvernul legal".

Țările iubitoare de pace, opinia 
publică mondială au considerat și 
consideră încă că O.N.U. poate și 
trebuie să asigure ordinea și juste
țea în Congo, că poate să asigure 
condiții normale de activitate pentru 
guvernul legal al Republicii, în 
frunte cu Lumumba. Aceasta se 
poate face numai dacă reprezentanții 
O.N.U.-ului în Congo vor acționa în 
spiritul hotărîrilor luate de Organi
zația Națiunilor Unite cu privire la 
Congo, numai dacă în activitatea lor 
ei se vor situa nu de partea Inte
reselor cercurilor colonialiste și ale 
slugilor acestora, ci de partea cauzei 
drepte a poporului congolez.

Cohorte de oameni, cu cite o bo
cceluță tn mină — cuprinzînd toată 
„averea" lor — cutreieră țara dintr-un 
loc tn altul, spre a găsi de lucru. De 
25 de ani, in S.U.A. se repetă acest 
fenomen, în perioada strângerii recol
tei, cînd muncitorii agricoli nomazi 
pornesc cu familiile lor să găsească 
o muncă sezonieră, care să le asigu
re cît de cit traiul, în perioada res
pectivă.

Situația precară a acestor veșnici 
„dezrădăcinați" constituie subiectul 
multor reportaje (unele de senzație) 
publicate de presa americană. Intr- 
unui dintre acestea — apărut recent 
în ziarul „New York Times’ — se 
scrie, printre altele: „Valul anual de 
ființe omenești îmbrăcate în zdren
țe care string recolta în statele de 
pe litoralul Atlanticului a ajuns la 
New York și în statele vecine. Pen
tru sezonul recoltei s au stabilit aici 
60.000 de muncitori agricoli nomazi, 
bărbați, femei și adolescenți — fără 
să mai socotim mulțimea copiilor. 
Ei trăiesc în sute de corturi instala
te printre grădinile de legume și de 
fructe din partea de nord a statului 
New York, pe câmpurile de cartofi 
din Long-Island, printre grădinile de 
zarzavat din New Jersey și plantații
le de tutun din valea Connecticut. 
Unele din taberele pentru muncito
rii nomazi sînt formate din cocioabe 
murdare de carton sau din adăpos
turi semănind cu cotețele de găini 
construite din scânduri vechi și pă
mînt, înconjurate de praf sau noroi 
<- după vreme".

La rîndul său, ziarul „Chronicle", 
care apare la San Francisco, a pu
blicat un articol în care descrie con
dițiile îngrozitoare în care trăiesc 
muncitorii agricoli sezonieri și fa
miliile lor în statul California. Arti
colul te bazează pe datele anchetei

efectuate de Departamentul Ocroti
rii Sănătății din acest stat. Aproape 
toate aceste familii, scrie ziarul, su
feră de diferite boli, trăiesc în con
diții neigienice, neprimind nici un 
ajutor din partea statului. Bătînd 
drumurile tn căutare de lucru, mun
citorii agricoli mor din cauza bolilor 
provocate de paraziți și din cauza 
accidentelor. Foarte rar se întîmplă 
ca copiii acestor muncitori să fie 
vaccinați împotriva variolei, difte- 
riei, tusei convulsive, tetanosului și 
poliomielitei.

„Chronicle" relatează că tn rapor
tul Departamentului Ocrotirii Sănă
tății sînt descrise amănunțit „con
dițiile neigienice, îngrozitoare, a- 
proape generale pentru cei 65.500 de 
muncitori nomazi și pentru familiile 
lor care ajută la strinsul recoltei în 
California". In raport se subliniază 
„condițiile îngrozitoare din punct de 
vedere sanitar in care trăiesc de ase
menea 57.000 de alți muncitori agri
coli sezonieri care nu sînt nomazi 
însă care trăiesc aproape în aceleași 
condiții sau poate și mai proaste".

In tabăra muncitorilor agricoli din 
apropierea orașului Yuba-City, lo
cuiau aproape 1.600 de oameni. Prin
tre ei erau foarte mulți bolnavi, în 
special de boli de piele infecțioase. 
incurabile. Aproape toate familiile 
au suferit de boli de stomac. In ta
bără nu există instalații de apă, nu 
există nici un fel de instituții me
dicale.

Acestea sînt doar cîteva aspecte 
din tragedia zecilor de mii de fami
lii de muncitori agricoli nomazi, care 
cutreieră S.U.A. spre a-și agonisi o 
bucată de pîine, pe care o stropesc 
din belșug cu lacrimile, sudoarea și 
sângele lor.

N. A.

O înflăcărată che II are
la lupta pentru pace

(Urmare din pag l-a)

tante probleme ale contemporaneității. 
Umăr la umăr cu delegațiile Uniunii 
Sovietice și ale celorlalte țări socialiste, 
delegația R.P. Romînă a dus o acțiune 
perseverentă și continuă pentru a face 
cunoscută și a clarifica poziția țărilor 
socialiste și pentru a se adopta măsuri 
practice, care să contribuie 
varea constructivă a marilor 
Internaționale nerezolvate.

Poporul nostru aprobă din 
ma poziția hotărîtă pe care 
romînă a luat-o în sprijinul 
Îiroblemei dezarmării generale și tota- 
e, problemă care este considerată pe 

drept cuvînt ca problema cheie a în
tregii vieți internaționale. De rezolvarea 
acestei probleme depinde într-o măsu
ră covîrșitoare evoluția ulterioară a re
lațiilor dintre state și grupe de state, 
depinde însăși prevenirea calamităților 
unui nou război. In intervențiile sale la 
sesiunea Adunării Generale a O.N.U., 
delegația romînă a arătat clar și con
vingător ce uriașă însemnătate ar avea 
pentru întreaga omenire adoptarea pro
punerilor Uniunii Sovietice în legătură 
cu dezarmarea generală și completă. 
Programul prezentat de U.R.S.S. și sus
ținut cu căldură de toate țările socia
liste și alte țări iubitoare de pace con
stituie o bază serioasă în vederea adop
tării unui acord care să scoată din im
pas problema dezarmării generale și to
tale șl să asigure rezolvarea ei în prac
tică, potrivit cu voința popoarelor.

Dezbaterile din sesiunea O.N.U. au 
arătat însă clar că tocmai un asemenea 
acord nu voiesc reprezentanții Stateloi 
Unite ale Americii și ai aliaților lor. Ri- 
dieîndu-se împotriva propunerilor țări
lor socialiste, S.U.A. și partenerii lor 
nu au venit cu nici un fel de propuneri 
constructive pentru rezolvarea proble
mei dezarmării. Așa zisul „plan nou" 
pe care puterile occidentale l-au pre- 
zontat O.N.U., nu înseamnă nimic 
altceva decît simpla reeditare a vechii 
teze • controlului asupra armamentelor.

la rezol- 
probleme

toată ini- 
delegația 
rezolvării

Țările socialiste au arătat în repetate 
rânduri că controlul asupra armamente
lor nu are nimic comun cu dezarmarea, 
că el nu înseamnă altceva decît o pre
lungire a politicii de pe poziții de for
ță, o cale comodă pentru obținerea de 
informații militare necesare acelora care 
nutresc planuri agresive.

Analizînd pe larg felul în care a de
curs dezbaterea problemei dezarmării 
în cadrul celei de a 15-a sesiuni a A- 
dunării Generale a O.N.U., tovarășul 
Gheorgh® Gheorghiu-Dej a arătat clar 
în expunerea sa cauzele reale și pe a- 
devărații vinovați pentru impasul creat 
în această problemă. întreaga răspun
dere pentru impasul creat revine pu
terilor occidentale care în loc să pă
șească pe calea cerută de popoare, pe 
calea rațiunii, a destinderii încordării 
internaționale, a tratativelor cinstite, ele 
împiedică ducerea de tratative rodnice 
și intensifică cursa înarmărilor. O ase
menea orientare nu face decît să in
tensifice primejdia care planează asu
pra păcii. Această primejdie poate fi în
lăturată, dezarmarea generală și totală 
poate fi înfăptuită, prin unirea și mai 
strînsă în lupta pentru pace a efortu
rilor tuturor popoarelor, ale tuturor oa
menilor iubitori do pace, pe deasupra 
oricăror deosebiri de concepții sau ori
entare politică.

In zilele noastre există posibilități 
practice de a se înfăptui dezarmarea și 
a asigura omenirii o pace trainică. A- 
ceastă convingere nu se bazează pe spe
ranța că imperialismul va deveni paci
fic, că militariștii vor deveni prieteni ai 
păcii. „Ea se bazează, așa cum arată 
tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej în 
expunerea sa, pe aprecierea realistă, 
marxist-leninistă, a raportului de forțe 
din lumea contemporană și a direcției 
în care evoluează acest raport. Anali
zarea realităților contemporane de
monstrează fără putință de tăgadă su
perioritatea crescîndă a forțelor păcii 
și progresului asupra forțelor războiu
lui și agresiunii. Iar această «uperiori- 
tate constituie factorul hotărâta® pen

tru perspectivele dezvoltării yieții inters 
naționale.

Trăsătura caracteristică fundamentală 
a timpului nostru constă tocmai în a- 
ceea că desfășurarea evenimentelor nu 
mai este determinată de imperialism. 
Acesta nu mai este astăzi atotputernic; 
imperialismului i se opun astăzi for
țe uriașe în continuă creștere, capabile 
să zăgăzuiască războiul să impună o 
pace durabilă".

Rolul hotărâtor In această privință îl 
are sistemul mondial socialist cu gigan- 

materială, cu politica sa 
slujba păcii și libertății 
apărarea păcii se ridică,

tica sa forță materială, cu 
neabătută în i' 
popoarelor. In , __
de asemenea, și alte forțe uriașe ale 
timpului nostru — popoarele care au 
scuturat sau scutură jugul colonial, 
mișcarea de luptă pentru pace din ță
rile capitaliste care cuprinde mase toi 
mai largi.

Cu deosebită vigoare a militat dele
gația țării noastre la O.N.U. în spri
jinul propunerii făcute de Uniunea So
vietică cu privire la lichidarea totală și 
neîntîrziată a regimului colonial, sub 
toate formele și manifestările sale. 
Dezbaterile care au avut loc la O.N.U. 
în legătură cu înscrierea pe ordinea de 
zi a sesiunii Adunării Generale a aces
tei probleme au scos cu putere în evi
dență atitudinea fermă, principială, con
secventă a țărilor socialiste față de în
cercările cercurilor coloniale de a per
manentiza exploatarea unor popoare și 
de a reînvia, într-o formă sau alta, rân
duielile colonialiste într-o serie de țări 
care și-au dobîndit independența în ul
timul timp. Hotărârea unanimă a Adu
nării Generale a O.N.U. ca declarația 
prezentată de U.B.S.S. cu privire la 
acordarea independenței țărilor și po
poarelor coloniale să fie dezbătută în 
ședința plenară reprezintă o mare vic
torie a forțelor care luptă pentru lichi
darea colonialismului și pentru pace.

In expunerea făcută de tovarășul 
Gheorghe Gheorghiu-Dej în fața repre
zentanților oamenilor muncii din întrea
ga țară un loc important l-a ocupat a- 
naliza structurii O.N.U. care nu mai re-

fleet* raportul de forțe din lume și 
care nu permite existența unor condiții 
de egalitate Intre cele trei grupuri de 
state care există astăzi. Delegația țării 
noastre a sprijinit cu căldură propune
rile judicioase îndreptate spre îmbu
nătățirea și perfecționarea activității 
O.N.U., pentru ca Organizația Națiu
nilor Unite să-și poată îndeplini cu 
eficacitate sarcinile ce-i revin.

Sesiunea O.N.U. a demonstrat în 
același timp că încercările Statelor Uni
te de a ține R.P. Chineză în afara 
O.N.U. sînt sortite eșecului. Votul ob- 
Enut la limită, prin care s-a amînat și 

i această sesiune a O.N.U. discutarea 
și rezolvarea problemei reprezentării 
Chinei, a arătat că tot mai multe state 
membre ale O.N.U. refuză să susțină 
poziția absurdă și nerealistă de igno
rare a Chinei populare.

In afara intervențiilor în dezbaterile 
generale, delegația R. P. Romîne a pre
cizat poziția țării noastre și prin pre
zentarea de propuneri valoroase. Este 
vorba de propunerile cu privire la 
„acțiuni pe plan regional în vederea 
îmbunătățirii relațiilor de bună vecină
tate dintre state europene aparținînd 
unor sisteme social-politico diferite" și 
cu privire la „măsuri pentru promova
rea in rîndurile tineretului a ideilor 
păcii, respectului reciproc și înțelegerii 
între popoare", care s-au bucurat de o 
apreciere pozitivă. Din păcate, guver
nele grec și turc nu au adoptat pînă 
acum o atitudine favorabilă față de 
aceste propuneri. Referindu-se la 
această problemă, tovarășul Gheorghe 
Gheorghiu-Dej și-a exprimat speranța 
că și cercurile guvernante din Grecia 
și Turcia se vor alătura eforturilor pen
tru a făuri în Balcani o zonă a bunei 
vecinătăți, a păcii și securității.

Delegația țării noastre la O.N.U. a 
desfășurat o activitate deosebit de rod
nică. Ea a avut convorbiri și cu o se
rie de reprezentanți ai statelor din 
Africa, Asia și America Latină. Aceștia 
au manifestat o deosebită simpatie pen
tru țara și poporul nostru și mult inte
res pentru modul în care au fost re
zolvate la noi probleme complexe care 
s-au pus în fața țării după eliberare. 
Membrii delegației s-au întîlnit cu un 
grup de romîni americani, cu un nu
măr de oameni de afaceri și de cul
tură americani, iar în Franța, în drum 
spre patrie, au avut convorbiri cu per-

tonalități ale vieții politice, economie® 
și culturale din această țară. La Viena, 
membrii delegației an avut convorbiri 
interesante și rodnice cu conducătorii 
Austriei. Toate aceste întîlniri au de
monstrat prestigiul și simpatia de care 
se bucură țara noastră peste hotare și 
faptul că pretutindeni oamenii de bună 
credință doresc ca în lume să existe 
condiții favorabile dezvoltării relațiilor 
economice și culturale dintre state și 
popoare.

Succesele poporului nostru, hotărârea 
fi încrederea cu care el își făurește un 
viitor tot mai luminos și fericit stir- 
nesc împotrivirea și furia cercurilor a- 
gresive. Reprezentanții acestor cercuri 
se dedau deseori la calomnia împotri
va țării noastre și a celorlalte țări so
cialiste. In expunerea prezentată, tova
rășul Gheorghe Gheorghiu-Dej a dat o 
ripostă bine meritată calomniatorilor, 
celor care vor să se amestece în tre
burile noastre interne. In ciuda urle
telor celor cărora nu le este pe plac 
faptul că țara noastră nu mai este sur
să de venituri grase pentru marile mo
nopoluri și concerne și nu mai este rai 
pentru exploatatori, poporul romîn, care 
este stăpîn pe soarta sa și care și-a 
cîștigat libertatea cu prețul unor jertfe 
grele, e mîndru de cuceririle sale revo
luționare și privește cu încredere viito
rul său socialist.

Poporul nostru este profund atașat 
cauzei păcii. Aprobînd cu căldură ac
tivitatea delegației țării noastre la 
O.N.U., oamenii muncii își exprimă ho
tărârea de a sprijini și de aci înainte 
cu toate forțele politica externă a R.P. 
Romîne, de a-și închina și de acum în
colo toate energiile și priceperea lor 
cauzei victoriei păcii și socialismului. 
Hotărârea aceasta se reflectă în entu
ziasmul cu care masele largi luptă pen
tru înfăptuirea hotărîrilor celui de-al 
IlI-Iea Congres al partidului, pentru 
realizarea cu succes a sarcinilor prevă
zute in planul șesenal.

Expunerea tovarășului Gheorghe 
Gheorghiu-Dej este o înflăcărată che
mare la luptă intensă, neobosită și vi
gilentă pentru apărarea și întărirea pă
cii. Ea găsește un puternic răsunet in 
inimile oamenilor muncii din țara noas
tră, mobilizîndu-i la noi realizări în 
lupta pentru pace șl socialism.

(.AGRICULTURA NOUA, organ

pectlvt deofășurindu-se Intr-un ritm 
eu totul nesatisfăcător. Avîndu-se 
în vedere că In acest an trebuie să 
«e asigure o bază furajeră suficientă 
numărului mal mare de animale 
existente în gospodăriile de stat, 
gospodăriile colective etc., este ne
cesar să se acorde toată atenția a- 
cum ți însllozării cocenilor de po
rumb, a coletelor și frunzelor de 
sfeclă de zahăr, a resturilor din gră
dinile de zarzavat etc., pentru a se 
asigura cantități cît mai importante 
de furaje însilozate.

O grijă deosebită trebuie acordată 
terminării treierițului trifolienelor, 
în vederea asigurării semințelor ne
cesare lărgirii suprafețelor cultivate 
cu aceste plante.

Arăturile adinei de toamnă pentru 
însămințările de primăvară s-au 
executat în procent de 55 la sută.

Cele mai mari suprafețe au fost 
arate în regiunile Craiova (72 la 
sută), Bacău (71 Ia sută), Suceava și 
Timișoara (67 la sută) și Hunedoara 
(65 la sută). Nu același lucru se poa
te spune însă despre regiunile Cluj 
(38 Ia sută), Ploeștl (39 Ia sută), 
Stalin (44 la sută), București (45 la 
sută). Iași (50 la sută), Constanța și 
Autonomă Maghiară (54 la sută) 
unde rezultatele sînt neingăduit de 
mici față de forțele de lucru exis
tente. în arăturile adinei s-au Incor
porat Îngrășăminte naturale pe 
148.500 ha și Îngrășăminte chimice 
pe 32.763 ha. Acum este timpul ca 
toate cantitățile de gunoi de grajd 
existente tn comune să fie cărate Ia 
dmp și incorporate sub brazdă o 
dată cu executarea arăturilor a- 
dinci; Îndeosebi în gospodăriile 
agricole de stat se impune ca acestei 
lucrări să 1 se acorde atenția nece
sară. în următoarele zile, ritmul a- 
răturilor adinei trebuie mult inten
sificat lucrîndu-se cu tractoarele în 
schimburi de zi și de noapte, astfel

îneît nici o suprafață planificat* cv 
culturi de primăvară să nu rămîr 
nearată în toamna aceasta. BL 

tn numeroase regiuni ale țărWT 
planul de insămlnțări artificiale la 
oi a fost îndeplinit și depășit (ca de 
pildă, în regiunile Constanța; Craio
va, Ploețti, Timișoara, București, 
Oradea și Baia Mare). Rezultate sa
tisfăcătoare s-au obținut fi In regiu
nile Cluj. Autonomă Maghiară, 
Bacău și Galați, deși aceste lucrări 
au Început aci mai tirzlu. Trebuie 
subliniat totuși că tn regiunile Sta
lin și Hunedoara, ritmul de însă- 
mințări Ia oi este mai slab, Iar in 
regiunile Suceava șl Iași lucrările 
respective slnt chiar mult tntirziate. 
In săptăminile ce urmează, este ne
cesar ca această acțiune să fie des
fășurată in mod susținut, astfel ca 
planul stabilit să fie realizat in În
tregime.

Activitatea de preluare a porum
bului și florii-soarelui la bazele de 
recepție continuă să se desfășoare ne
satisfăcător. In regiunile Galați, 
Iași, Craiova, București șl altele, la 
foarte multe baze de recepție con
voaiele de căruțe rămin cite 2-3 zile 
din cauză că laboratoarele lucrează 
neîngăduit de incet. La unele baze 
de recepție, ca de pildă, Terpezița, 
Gruia și Plenița, regiunea Craiova, 
deși există un număr suficient de 
cintare, acestea stau nefolosite din 
cauză că conducerile bazelor respec
tive nu au luat măsuri din timp, 
pentru angajarea personalului nece
sar. De asemenea, n-a fost organizat 
temeinic transportul cerealelor din 
baze. Din această cauză unele din 
aceste baze slnt Încă blocate cu can
tități Însemnate de cereale.

Pentru rezolvarea acestei situații 
trebuie urmat exemplul bazelor de 
recepție din regiunea Timișoara 
aflate și ele in această situație, 
care au recepționat cantitățile de 
porumb aflate la gospodăriile colec
tive ți le-au lăsat in păstrarea aces
tora.

COOPERATIVELOR DE CONSUM

ai MtabtaraM Agriculturii *3 «I Comitatului Contrai al Uniunii Sindicatelor din întreprinderile șl tastttuțltio agricole. Apăra MsMptMmînoL Redacția «I Administrația» Piața Sântei! nr. 1, București, telefon 17.60.10 
Tiparul Combinatei Poligrafia Casa SctnteR „L V, Stalin'


